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Milí spoluobčané,
asi tuším, v jakém duchu jste 

všichni prožili uplynulý rok. pro 
mne osobně to byl rok dramatic-
kých situací a osobních traumat. 
V každém případě ale život musí 
jít dál a pevně věřím, že příští rok 
bude ve znamení radosti a optimis-
mu. nepochybuji o tom, že za vším, 
co nás nyní omezuje, není nic jiného 
než ochrana lidského zdraví a prá-
va na život. na konci každého roku 
se Vám snažím stručně popsat, co 
jsme pro Vás udělali. letos o to více, 
jelikož pro naši obec to byl rok re-
kordních investic. 

Kulturní dům
po dokončení Marečkovy louky 

je naší prioritou kompletní rekon-
strukce kulturního domu. kromě díl-
čích rekonstrukcí kanceláří, knihov-
ny, mateřské školy, hudební školy, 
obřadní síně a sálu, jsme současně 
připravovali projekt nového zázemí 
a projekt nové fasády a střechy.

oprava fasády, respektive zce-
la nová fasáda, byla časově náročná 
investice zejména kvůli technologic-
kým pauzám a počasí. součástí akce 
byly nové klempířské a zámečnické 
prvky, příprava na hromosvody atd. 
s detaily budeme pokračovat v příš-
tím roce, kdy bude dokončen vstup-
ní portál, sokl a chodník z náměstí. 

Výměnu střešní krytiny jsme z eko-
nomických důvodů odložili. namís-
to toho proběhlo chemické ošetře-
ní dřeva rozsáhlé střešní vazby. Za 
letošek jsme investovali do budovy 
bezmála 5 mil. kč vč. DpH.

teprve v polovině roku jsme se 
dozvěděli, že původně zamítnu-
tou dotaci na rekonstrukci zázemí 
jsme nakonec získali; díky navýšení 
schodku státního rozpočtu. stavbu 
jsme tedy mohli v listopadu zahá-
jit a bude dokončena do konce čer-
vence 2021. těšit se můžete na nové 
sociální zařízení v přízemí i v patře, 
šatny pro spolky, rekonstruovanou 
chodbu a  schodiště, nový bar, ven-
kovní terasu se schodištěm spoju-
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jící dvůr, galerii atd. tato investice 
přesáhne 9 mil. kč vč. DpH. Dotace 
Ministerstva pro místní rozvoj bude 
činit 6,2 mi. kč.

Mimo tyto dvě velké investice 
jsme se vlastními silami pustili do re-
konstrukce galerie, kde máme nové 
omítky, elektroinstalaci a renovované 
podlahy. kompletní opravy se dočka-
lo i celé podium. Velká kuchyně sálu 
je rovněž po rozsáhlé rekonstrukci, je 
zde nový nábytek, elektroinstalace, 
plynoinstalace a vzduchotechnika.

Vzhled kulturního domu byl vel-
kým estetickým problémem centra 
obce. po jeho rekonstrukci se bude-
me věnovat prostranství u autobuso-
vé zastávky na Velkou Bíteš, kde vy-
roste nová prodejna pečiva a čekárna. 
tuto akci zbrzdily přípravy na nutné 
přeložky dvou inženýrských sítí. nyní 
už jen čekáme na vydání stavebního 
povolení. Úpravu centra obce završí-
me snad brzkým přestěhováním poš-
ty do zrekonstruované galerie v pan-
ském domě a demolicí staré budovy. 

Komunikace
Investičně náročná byla v letoš-

ním roce druhá etapa rekonstruk-
ce ulice okrouhlické. konečná cena 
byla ve výši 4 mil. kč vč. DpH. V ce-
lém opravovaném úseku máme no-
vou dešťovou kanalizaci a jsme tak 
připraveni na navazující opravu ulice 
U Cihelny, která bude třetí a koneč-
nou etapou. stavební povolení jsme 
získali spolu s okrouhlickou a zahá-
jení nechceme příliš odkládat. před-
pokládám, že nejpozději na podzim 
2021 budeme zakázku soutěžit a za-
hájíme ji na jaře 2022. 

na kompletní rekonstrukci uli-
ce na Újezdě máme vybraného zho-
tovitele a zahájíme ji dle podepsané 
smlouvy nejpozději na konci února 
2021. Dodavatelem bude společnost 
strabag a předpokládáme cenu 2,9 
mil. vč. DpH. V této ulici proběhlo 
v letošním roce uložení rozvodu elek-
třiny a veřejného osvětlení do země. 
při rekonstrukci vozovky dokončíme 
také nový rozvod kabelové televize.  
Ulice bude jednosměrná s parkovacím 
pruhem. součástí je oprava chodníku 

a vjezdů. na tuto akci jsme podali žá-
dost o dotaci z Ministerstva pro míst-
ní rozvoj. Úspěšnost dotace ale nemá 
na samotnou realizaci žádný vliv.

na konci ulice polní v křižovatce 
s ulici Mezihorní jsme letos opravili 
nevyhovující úsek chodníku. V  tom-
to místě ještě musíme dokončit roz-
sáhlejší opravu asfaltového povrchu. 
také se již připravuje projekt na re-
konstrukci ulice Mezihorní. Zde není 
zatím jisté, jak bude ulice řešena do-
pravně. V této ulici má totiž většina 
obyvatel vyřešené vlastní parkovací 
stání na svém pozemku a není tedy 
nutné vytvářet zde veřejná parko-
vací stání. obec navíc vlastní pouze 
vozovku, a to ani ne v celé šíři. Vy-

tvoření jednosměrné ulice zde vidí-
me jako velmi komplikované, proto 
se budeme snažit dohodnout s policií 
a stavebním úřadem opravu stávající-
ho stavu bez výraznějších stavebních 
změn. to samo o sobě zrychlí přípra-
vu i samotnou realizaci. 

po několika letech jednání se le-
tos konečně podařilo nastartovat do-
končení projektové dokumentace na 
rekonstrukci průtahu obcí. Zadava-
telem prací je správa a údržba silnic 
JMk a naše obec se na tom částečně 
podílí, protože některé části stavby 
budou naším majetkem, např. podél-
ná parkovací stání nebo autobusové 
zastávky. projekt pro stavební povo-
lení je dokončen a nyní je ve fázi zís-
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kávání nutných vyjádření. Řada z Vás 
sousedí s hlavní komunikací, proto 
i na Vás se možná obrátí projekční 
kancelář. kvůli tomuto projektu jsme 
pozastavili realizaci dvou plánova-
ných staveb – chodníku na Brněnské 
mezi cukrárnou a  panskou zahra-
dou a chodníku mezi ulicemi Rosic-
ká a V Dědině. těchto staveb se totiž 
projekt úzce dotýká a musíme po-
čkat, jak dopadne stavební řízení. 

letos probíhá dlouho očekáva-
ná rekonstrukce dálnice D1 v na-
šem katastrálním území a já jsem 
zatím velmi rád, že tato stavba pro-
bíhá poměrně hladce. komplikova-
né etapy nás však čekají až v příš-
tím roce. součástí této stavby jsou 
dva nové mosty, které byly v našem 
vlastnictví a po dokončení je bude-
me opět bezplatně přebírat do na-
šeho majetku. 

Požární nádrž Renerák
tato vodní plocha v centru obce 

byla dlouhou dobu tématem, které 
zaměstnávalo nejen mne, ale i ně-
které mé předchůdce a řadu ob-
čanů. Jsem přesvědčen o tom, že 
většině obyvatel byly azbesto-be-
tonové balustrády trnem v oku. Do-
konce si pamatuji úvahy o tom, že 
by se nádrž zcela zrušila. když si 
ale prohlédnu historické fotografie 
obce, bylo by mi líto vodní plochu 
likvidovat, protože je v ní nemalý 
kus historie. 

Rekonstrukci nádrže jsme pojali 
možná netradičně, ale s ohledem na 
estetiku i využití. Voda je blíže lidem 
a nádrž je nepochybně více bezpeč-
ná zejména tam, kde se lidé nejví-
ce pohybují. V ostatních místech je 
výška bariér min. stejná, jako před 
rekonstrukcí. na jaře dokončíme ze-
lené plochy kolem nádrže, kde bude 
pouze kvetoucí louka s betonovými 
šlapáky. Do rekonstrukce jsme in-
vestovali 2,4 mil. kč. 

Sběrný dvůr
téma odpadů je naším ever-

greenem, protože nejvíce zatěžuje 
náš rozpočet a musíme se mu stále 
věnovat. V jarních měsících jsme se 
pustili do další modernizace sběrné-
ho dvora, kde jsme vybudovali váhu, 
dokončili oplocení a opěrné zdi, 
rozšířili jsme zastřešené zpevněné 
plochy a zvětšili boxy na stavební 
suť. Do areálu a vybavení jsme letos 
investovali 3,5 mil. kč. 

Dále jsme se věnovali zejména 
zintenzivnění svozu papíru. Díky 
nákupu nové techniky provádíme 
již od července vlastní svoz mod-
rých kontejnerů a tím se zvýšila 
celková kapacita úložišť. Věřím, že 
jste to na většině míst zaznamenali. 
sběr papíru již několik let doplňuje-
me pytlovým svozem přímo od Va-
šich domů. V této věci došlo k malé 
změně. nově budeme rádi, když 
papír budete před dům dávat např. 
v krabicích nebo papírových taškách 
ovšem s ohledem na to, aby nelétal 

po ulici. samozřejmě můžete nadále 
využívat modré pytle. Veškerý papír 
z naší obce nyní koncentrujeme ve 
sběrném dvoře a následně předává-
me přímo zpracovateli. Uvažujeme 
i o lisování, které by nám rozšířilo 
možnosti dalšího obchodování s pa-
pírem. naše nová svozová technika 
nám přinesla podobné úspory a vý-
hody i ve svozu skla. 
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přes všechny snahy o lepší hos-
podaření s odpady však neustále ros-
tou ceny za jejich likvidaci a svoz. 
proto i my jsme nuceni od příštího 
roku zvýšit roční poplatek za od-
pad na 650 kč na obyvatele. Celko-
vé náklady na likvidaci, sběr odpadu 
a sběrný dvůr se však pohybují okolo 
1.000 kč/obyvatele. V průběhu roku 
jsme také zpoplatnili uložení suti ve 
sběrném dvoře. Cena za uložení je 
500 kč za tunu, ovšem i tato částka je 
dotována z obecního rozpočtu. naše 
reálné náklady na odvoz a likvidaci 
suti jsou cca téměř 700 kč/t. 

Díky tomu, že naše obec je nejvý-
znamnějším producentem bioodpa-
du v okolí, máme každý rok možnost 
získat velké množství kompostu. po-
kud by měl někdo zájem o bezplatný 
odběr jakéhokoliv množství tohoto 
materiálu, neváhejte se na nás obrá-
tit. kompost je uložen na prostran-
ství vedle hřbitova, můžete si ho tam 
prohlédnout, dopravu zajistíme. 

Dům s pečovatelskou  
službou

ke stavbě komunitního centra 
Říčanský mlýn máme dokončenou 
projektovou dokumentaci pro územ-
ní rozhodnutí a většinu klíčových 
vyjádření. V nejbližších týdnech po-
dáme žádost na stavební úřad. stále 
platí, že chceme mít do roku 2022 
stavbu povolenou a ideálně i vysou-
těženého zhotovitele na stavbu prv-
ní etapy. V souvislosti s touto pláno-
vanou stavbou jsem rád, že se učíte 
využívat pěšinu kolem potoka a pod 
mostem. Je to jistě bezpečnější tra-
sa, než přecházet přes frekventova-
nou ulici Jihlavskou. 

letos jsme se věnovali i stávající 
budově Domu s pečovatelskou služ-
bou na náměstí, kde jsme provedli 
velmi rozsáhlé malování venkovních 
součástí domu a interiéru. Rád bych 
zde také ocenil obětavou práci týmu 
našich pečovatelek a sociálních pra-
covnic, které se výzvám letošního 
roku postavily opravdu s odvahou 
a bez omezení poskytují naplno péči 
lidem nejen u nás, ale i v sousedních 
obcích. 

Mateřská škola
po roční pauze se budeme i v roce 

2021 opět věnovat rozšíření kapaci-
ty mateřské školy. Jak jsem Vás už 
informoval v minulém zpravodaji, 
budeme realizovat dotovanou pří-
stavbu jedné třídy v areálu školky 
na ulici Rosická. odhad nákladů činí 
téměř 6  mil. kč. na začátku roku 
budeme vybírat zhotovitele a rádi 
bychom zahájili stavbu 1.  července 
2021. nová třída musí být otevře-
na v září 2022. Zda budeme i poté 
provozovat třídu na Zemědělské 
v Genagru, záleží na aktuálním po-
čtu dětí a jednání s vedením spo-
lečnosti. 

součástí Mateřské školy je také 
velká kuchyně, kde pracuje několik 
obětavých kuchařek, které se sna-
ží připravit chutná jídla pro všech-
ny naše děti ve školce i škole. Rád 
bych jim touto cestou za tuto ne-
doceněnou práci upřímně poděko-
val. V této souvislosti také zmíním, 
že příští rok budeme stavět výtah 
na jídlo pro Základní školu za cca 
0,5 mil. kč. 

Aula
po delší pauze jsme letos pokro-

čili s rekonstrukcí smuteční síně na 
hřbitově. Zde byly provedeny demo-
lice nepotřebných objektů, hrubé 
stavební úpravy a nové vnitřní omít-
ky. proinvestovali jsme zde celkem 
500 tis. kč vč. DpH. pokračovat bu-
deme v příštím roce podle dostup-
ných financí. 

Veřejné osvětlení
na konci tohoto roku jsme za-

hájili první fázi kompletní moderni-
zace veřejného osvětlení v polovině 
obce. Získali jsme dotaci z  Minis-
terstva průmyslu a obchodu ve výši 
1 mil. kč na výměnu cca 150 ks sví-
tidel. protože na řadě míst nebyla 
dodržena norma osvětlení komuni-
kací, museli jsme doplnit nová sví-
tidla na stávající sloupy. nová svět-
la philips Digistreet mají náhradní 
teplotu chromatičnosti 2  700  k 
a  jsou vybavena předřadníky s  au-
tomatickou regulací světelného 

toku. V nočních hodinách dochá-
zí k postupnému snižování světel-
ného toku od 50 do 70 % maxima 
v závislosti na typu komunikace. 
V první etapě očekáváme úsporu na 
elektřině více než 50 MWh/rok. Cí-
lem je nejen energetická a finanční 
úspora, ale i rovnoměrné, moderní, 
bezpečné a příjemné osvětlení. akci 
pro nás realizuje společnost e.on 
energie, a. s., za 2,8 mil. kč vč. DpH. 
na druhou etapu ve většině zbýva-
jících míst v obci máme podanou 
další žádost o dotaci. 

Územní plán
po mnoha letech se nám po-

dařilo schválit nový územní plán 
obce. ten starý platil od roku 2004, 
ale poměry a trendy ve výstavbě se 
od té doby diametrálně změnily. Ve 
starém územním plánu byly obrov-
ské plochy pro výstavbu a součas-
ně minimální regulativy. Věřím, že 
všechny změny přijmete s pocho-
pením. Domnívám se, že musíme 
dělat maximum pro to, abychom 
udrželi rozvoj obce v únosném tem-
pu a zabránili tak tomu, že nebude-
me schopni poskytovat všem kva-
litní služby. Zejména nám jde o  to, 
aby naše obec byla stále dobrou ko-
munitou, kde se lidé znají, potkávají 
a zdraví se na ulici. nechtěli bychom 
se stát anonymní příměstskou noc-
lehárnou, jak to vidíme v jiných ob-
cích v okolí Brna. 

Sportovní hala
Vzhledem k tomu, že máme 

nový územní plán, mohli jsme za-
hájit práce na přípravě dalšího vý-
znamného projektu. pracujeme na 
objemové studii, která nám přiblíží 
stavebně technické podmínky po-
zemku, objem stavby, předpoklá-
dané náklady, dopravní a provozní 
vazby. Hala má podle zpracované 
urbanistické koncepce vyrůst u po-
toka naproti Marečkově louce. naší 
vizí je decentní stavba s nejnutněj-
ším zázemím pouze pro sport, kte-
rá zapadne do okolního prostředí. 
předpokládaná hrací plocha bude 
mít rozměry 30 × 20 metrů.
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Marečkova louka
V našem sportovním areálu na-

jdete dva nové venkovní posilova-
cí stroje. Jsou umístěny před okny 
do posilovny. naši zaměstnanci zde 
také postavili nový zahradní domek, 
který bude sloužit jako sklad spor-
tovního vybavení. Do konce dubna 
příštího roku provedeme nahraze-
ní nevyhovujícího písku pod sklu-
zavkou bezpečnostní litou pryží 
a  v  areálu vyroste nový atraktivní 
herní prvek pro děti – oblíbená la-
nová dráha o délce cca 25 m. nákla-
dy budou činit 600 tis. kč vč. DpH 
při 70% podpoře Ministerstva pro 
místní rozvoj.

Koupaliště
I v tomto našem volnočasovém 

areálu se snažíme postupně měnit 
věci k lepšímu. letos přišel na řadu 
nový chodník u bufetu, na který na-
vážeme dřevěnou terasou u vody. 
U brouzdaliště dokončujeme novou 
lávku k sezení a na části dna máme 
nové koberce, aby to dětem ne-
klouzalo. Celé koupaliště jsme letos 
vypustili, vyčistili a při tom opra-
vili dno nádrže v nejhlubším místě. 
V areálu je také několik nových lavi-
ček. před areálem jsme opravili po-
vrch parkoviště, kde jsme se zároveň 
snažili zavést dopravní režim, který 
snad napomohl nevyhovující situa-
ci s parkováním v přilehlých ulicích 
během tropických dní.

na břehu potoka i nádrže je vy-
sazeno 33 nových listnatých stromů. 
najdete zde habry, olše, duby, vrby, 
javory či třešně ptačí. Výběr a  roz-

místění stromů navrhla arch. eva 
Wagnerová. stromy pro nás zajistila 
nezisková organizace sázíme stro-
my, která sehnala sponzora – spo-
lečnost at&t. Děkujeme všem za 
tuto příjemnou podporu. samotnou 
výsadbu provedli pracovníci nezis-
kovky a obce.

Závěrem
naše investiční plány pro letoš-

ní rok předčily očekávání zejména 
proto, že jsme se v jarních měsících 
operativně rozhodli navýšit inves-
tice z obav o naše úspory a před-
pokládanou inflaci. Rozjeli jsme tak 
projekty, se kterými jsme váhali, a za 
to jsem nakonec velmi rád. Daňové 
příjmy obce byly přes všechny pesi-
mistické odhady letos na očekávané 
úrovni, a i díky jednorázové daňové 
kompenzaci jsme do úspor nakonec 
příliš nezasáhli. I naše plány na další 
roky zatím nijak neměníme, přesto-
že vládní daňové změny jsou rozpo-
ruplné. Jsme také rádi, že všechny 
žádosti o dotace, o kterých jsem se 
zmínil, byly nakonec úspěšné. Rád 
bych podotkl, že žádné dotace ne-
dostáváme automaticky a všem žá-
dostem předchází složitá příprava 
a administrace.

Milí spoluobčané, je to již 10 let, 
co pro Vás a pro tuto vesnici mů-
žeme pracovat. občas se mi, před 
nebo po dokončení nějaké investi-
ce, poštěstí slyšet povzbudivá slova 
odborné kritiky. pro pobavení uve-
du pár příkladů: po rekonstrukci 
Reneráku – „Budó ti tam padat děc-
ka, budeš vidět.“ po výsadbě stromů 

na koupališti – „kdo to vymyslel sá-
zet listnáče vedle kópaliště.“ k teh-
dejší revitalizaci koupaliště – „když 
se ti to vyplatí tak to udělej, ale tu 
vodu už nikdy nedáte dohromady!“ 
před nákupem pozemku pod sběr-
ným dvorem (850 kč/m2) v roce 
2011 – „není to moc drahý a zbyteč-
ný?“ po rekonstrukci hřbitova – „Už 
by to chtělo něco pro živý“ nebo 
„na co tak velký parkoviště u hřbi-
tova?“ a obecně často slyším výraz 
„na co?“

Chtěl bych říci, že za celou dobu 
našeho působení jsme udělali řadu 
věcí, které by racionálně smýšlející 
pragmatik nikdy neudělal, protože 
se to nevyplatí. pragmatik ale ne-
může mít vize! obec nedělá, a ani 
to není její podstatou, jen ekono-
micky návratné investice. Budu rád, 
když třeba až další generace ocení, 
že máme důstojný hřbitov, moder-
ní požární nádrž bez azbestového 
zábradlí, že koupaliště máme na 
koupání i se vzrostlými stromy, že 
máme sportovní areál Marečkovy 
louky, kde má naše mládež vyžití, 
že budou mít senioři důstojné cen-
trum Za Mlýnem, že máme koupe-
né „drahé“ pozemky kde je třeba 
jen zeleň a další. to všechno totiž 
bylo v začátcích teoreticky „na nic“. 
Jsem vděčný za to, že nás v této vizi 
podporujete!

přeji Vám klidné Vánoce, pevné 
zdraví a plnohodnotný život v no-
vém roce.  

Jan Studený, 
starosta 
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Vítání našich nejmenších ob-
čánků je v naší obci krásnou tradicí. 
Vzhledem k epidemiologické situa-
ci letos bohužel nebylo možné toto 
osobní setkání s rodiči a dětmi usku-
tečnit.

Děkujeme za pochopení a vě-
říme, že se s Vámi a Vašimi dětmi 
v příštím roce opět setkáme.

Vladimíra Křivánková, 
matrikářka

Celkem Muži Ženy

Počet obyvatel k 1. 1. 2020 2066 1019 1047

narození 21 11 10

Zemřelí 16 9 7

přistěhovaní 53

odstěhovaní 28

Vítání občánKů

Poplatek ze psů
• 100 Kč za psa chovaného v rodin-

ném domě
• 500 Kč za psa chovaného v byto-

vém domě 
(za druhého a každého dalšího 
psa se sazba zvyšuje o 50 %)

osoba starší 65 let:
• 50 Kč za psa chovaného v rodin-

ném domě
• 200 Kč za psa chovaného v byto-

vém domě 
(za druhého a každého dalšího 
psa se sazba zvyšuje o 50 %)

od poplatku ze psů 
jsou osvobozeny:
• osoba nevidomá
• osoba, která je považována za zá-

vislou na pomoci jiné fyzické oso-
by podle zákona upravujícího so-
ciální služby

• osoba, která je držitelem průkazu 
Ztp nebo Ztp/p

• osoba provádějící výcvik psů ur-
čených k doprovodu těchto osob

• osoba provozující útulek pro zví-
řata

• osoba, které stanoví povinnost 
držení a  používání psa zvláštní 
právní předpis (myslivci)

Poplatek za odpad
poplatek ve výši 650 Kč platí:
• každá trvale hlášená osoba
• fyzická osoba, která má ve vlast-

nictví stavbu určenou k  indivi-
duální rekreaci, byt nebo rodin-
ný dům, ve kterých není hlášena 
žádná fyzická osoba

od placení poplatku 
jsou osvobozeny:
• každé třetí a další dítě, které v pří-

slušném kalendářním roce nedo-
sáhlo věku 18 let, žijící ve společ-
né domácnosti s  nejméně dvěma 
svými nezaopatřenými sourozen-
ci, kteří v příslušném kalendářním 
roce nedosáhli věku 18 let

• osoby, které se prokazatelně ce-
lých 12 měsíců před datem splat-
nosti poplatku zdržovaly v cizině

Splatnost poplatků
poplatky ze psů i za odpad jsou 

splatné jednorázově, a to nejpozdě-
ji do 30. 6. příslušného kalendářního 
roku. Vznikne-li poplatková povin-
nost po tomto datu splatnosti, je po-
platek splatný nejpozději do 15. dne 
měsíce, který následuje po měsí-
ci, ve kterém poplatková povinnost 
vznikla.

Způsoby placení poplatků
poplatky můžete zaplatit:
• na pokladně obecního úřadu 

v  hotovosti nebo kartou pro-
střednictvím platebního termi-
nálu

• bezhotovostní platbou na účet 
č. 195445973/0600 pod Vs 13400 
+ Vaše číslo popisné.

pro bližší informace volejte na 
tel. 546 427 501.

Eva Škvařilová, 
správce obecních poplatků

PoPlAtKy V RoCE 2021

StAtiStiKy obyVAtElStVA

ZPrávy Z Pokladny
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pečovatelská služba je základní 
terénní službou pro všechny, kdo se 
ocitli v situaci, kterou nemohou ře-
šit sami. když se stane, že si člověk 
nemůže sám naplňovat některé svoje 
potřeby, ať z důvodu nemoci (včet-
ně psychické), postižení (fyzického, 
mentálního i smyslového) nebo věku, 
může požádat o pomoc sociální služ-
by. někdy stačí rada a pomoc s vypl-
něním tiskopisů, jindy zprostředkuje-
me kontakty na odborníky, ale hlavně 
umíme šetrně a odborně opečovat 
každodenní potřeby svých klientů. 
přijedeme domů, kde nás potřebují.

Jako pečovatelky se setkáváme 
s  příběhy lidí a stáváme se jejich 
součástí:

Pán je chronicky nemocný, peču-
jící manželka má zdravotní potíže

paní oslovila pečovatelskou služ-
bu, že potřebuje jednou týdně po-
moc s celkovou hygienou, která je už 
pro ni fyzicky náročná. sociální pra-
covnice manžele navštívila doma, 
sepsala potřeby nemocného, podí-
vala se na bariéry v bytě (domě), zjis-
tila, jestli mají požádáno o příspěvek 
na péči. poté přivezla chodítko s ko-
lečky, se kterým se pán může bez-
pečně pohybovat po bytě, domluvila 
1x týdně koupání pečovatelkou a po-
mohla vyplnit žádost o příspěvek na 
péči. pak domluvila návštěvu terén-
ní sestry, která navrhla vhodné po-

můcky podle individuálních potřeb 
nemocného. 

Výsledek: paní se ulehčilo s nej-
těžšími úkony péče, pán je soběstač-
nější v pohybu a má vyhovující po-
můcky pro své onemocnění. oba 
jsou klidnější, že mají kam zavolat, 
když potřebují pomoc nebo radu.

spolupracujeme se specialisty 
– poradny a terénní sestry pro zvlášt-
ní pomůcky – např. stomie (vývody), 
peG (sondy), katetry na odvod moči, 
vstupy pro dialýzu… Musíme umět 
při péči opatrně obcházet tato zaří-
zení a poznat, kdy je potřeba odborný 
zásah. při zdravotních úkonech spo-
lupracujeme se sestřičkami místních 
praktických lékařek a někdy s Home 
Care Ivančice (zdravotní sestry, které 
přijíždějí pravidelně do domácnosti 
a ošetřují rány nebo cvičí s pacienty).

Paní přestaly sloužit nohy,  
často padá

paní je přes den sama doma, ro-
dina odchází do práce a pracuje na 
směny. tak zavolali pečovatelskou 
službu.

sociální pracovnice zjistila, že 
paní si bez podpory nemůže dojít na 
záchod, nachystat si jídlo, převlék-
nout se… Zařídila půjčení toaletní 
židle z pečovatelské služby, chodít-
ko, domluvila návštěvy pečovatelek 
3x denně tak, aby střídaly rodinu 
podle směn – ráno, v poledne nebo 

večer. Zprostředkovala asistenční 
službu anděl na drátě – paní dosta-
la hodinky s tlačítkem, které fungují 
jako telefon – tísňová služba. když 
paní spadne, stiskne tlačítko, ozve 
se „anděl“ a přivolá pomoc pečova-
telek nebo rodiny. Mezitím s paní 
mluví, než pomoc dorazí. 

Výsledek: paní je v klidu, že nebu-
de dlouho ležet na zemi, kdyby spad-
la. Rodina má jistotu, že za paní někdo 
přijde a pomůže jí se sebeobsluhou.

Paní špatně vidí,  
těžko obsluhuje spotřebiče,  
nemůže číst korespondenci a tisk

paní požádala o pomoc sociální 
pracovnici pečovatelské služby. ta 
zprostředkovala poradnu pro ne-
vidomé a zajistila vhodné pomůcky 
a stolní lupu, která má i hlasový vý-
stup.

Paní-klientka pečovatelské  
služby špatně rozumí

sociální pracovnice zajistila paní 
sluchátka pro rozlišování zvuků 
v místnosti, s přepínáním na poslech 
tV. paní je šťastná, zase slyší i jemné 
nuance řeči.

Pán špatně chodí, silně se zadýchá-
vá, ven skoro nevychází,  
rodina je daleko

pečovatelky pánovi pravidel-
ně nosí nákup, noviny, ohřejí oběd, 
uklidí domácnost, vyřídí pochůzky, 
poskytnou doprovod k lékaři autem. 
sám telefonuje, řekne si, co potře-
buje, službu si zaplatí, jeho důstoj-
nost je zachována.

paní je vážně nemocná, chce do-
žít doma, rodina s dětmi se obává, 
jestli to zvládnou.

sociální pracovnice zjistila, že 
paní potřebuje péči nejméně 3× den-
ně a dcera potřebuje chodit do prá-
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ce. paní je upoutaná na lůžko, ale 
zvládne se s dopomocí postavit 
a chodit s vysokým chodítkem, sama 
se zatím s dopomocí nají, ale stav se 
postupně zhoršuje, paní slábne.

pečovatelská služba zajistila ná-
vštěvy několikrát denně tak, aby se 
pečovatelky střídaly s pečující ro-
dinou. pečovatelky naučily dceru 
úchopy a postupy, které usnadňují 
péči o ležící. služba zapůjčila rotační 
podložku a pás k přesunu na vozík, 
doporučila a půjčila prací podložky 
do lůžka…, střídavě jsme pečovali 
a sdíleli informace o stavu nemocné 
i její přání.

Výsledek: Více než rok moh-
la paní zůstat doma v rodině, dce-
ra mohla dál chodit do práce. když 
se později stav zhoršil, přestali paní 
převážet do nemocnice na kontroly 
a místo toho začal dojíždět domá-
cí hospic, který pomohl řešit ne-
chutenství, zvracení, zácpu, teplo-
ty, dýchací potíže i psychologickou 
podporu pro celou rodinu. Ve spo-
lupráci všech zúčastněných pak paní 
zemřela doma, jak si přála.

Závěr
tyto a další příběhy jsou součás-

tí naší práce, kterou všechny děláme 
z přesvědčení a jako službu. Děkuji 
svému týmu za ochotu a obětavost, 
se kterou v této službě jsou, i když 
je někdy velmi náročná, zejména 
psychicky. Děkuji za velkou podpo-
ru starostovi i kolegyním na úřadě 
a  v  neposlední řadě i technickým 

pracovníkům, kteří nám pomáhají 
tam, kde naše síly nebo odbornost 
nestačí – třeba se stěhováním, od-
vozem odpadů a v technických zá-
ležitostech.

a ještě trochu provozních in-
formací. letos pečovatelská služba 
dostala nový „sociální automobil”- 
je to projekt reklamní agentury 
kompakt, která zajistila financo-
vání díky reklamě místních firem, 
jejichž loga jsou na automobilu. 
Všem přispěvatelům děkujeme, to-
hle auto nám pomáhá převážet kli-

enty i pomůcky pohodlně a bez-
pečně a umožní rozšířit služby do 
dalších obcí. Jezdíme kromě os-
trovačic a knínic i do Říček, Doma-
šova a občas na Javůrek.

letos náš tým posílila nová pečo-
vatelka, tým teď má 7 stálých a 1 ob-
časnou pracovnici. před současnou 
pandemickou situací nám občas vy-
pomáhaly ještě další dvě pečovatelky. 

Covid 19 ovlivnil naši práci v tom, 
že ještě více než dříve dezinfikujeme 
sebe i prostory Dps a nosíme respi-
rátory. Jedna z pracovnic prodělala 
Covid začátkem října v rodině, klien-
ti byli až do listopadu všichni zdra-
ví, na konci listopadu byli dva klienti 
v rodinách bezpříznakově pozitivní. 
Všechny pečovatelky chodí každých 
5 pracovních dnů na povinné anti-
genní testování a dodržují interní 
i  ministerská pravidla ochrany. pe-
čujeme bezpečně.

V bezútěšné covidové izolaci le-
tošního podzimu nás potěšily děti 
z MŠ, které napekly martinské rohlíč-
ky a vyrobily přáníčka pro naše klien-
ty… mnozí byli velmi dojatí a vzkazují 
dětem velký dík. obrázky visí na vi-
ditelných místech a přinášejí radost.

Děkujeme za to, že se naše služ-
ba může dále rozvíjet podle potřeb 
místních lidí. obec je zde pro obča-
ny a všechny složky obce, včetně té 
pečovatelské, se starají, aby se nám 
zde žilo dobře a hezky.

iva Ďásková, 
vedoucí pečovatelské služby 

Rok 2020 byl ve škole natolik 
zvláštní, jaký jsem nezažil za 40 roků 
své pedagogické činnosti. 

na začátku kalendářního roku 
vše vypadalo slibně, mnoho akcí bylo 
naplánováno a zajištěno. stihli jsme 
ve čtvrtek 9. ledna s žáky 4. a 5. třídy 
navštívit planetárium Brno a 28. led-
na vystoupení kouzelníka. podle 
ustálených zvyklostí bylo 30. led-
na vydáno vysvědčení za I. pololetí 
školního roku 2019/2020. 

V úterý 10. března jsme uspořá-
dali pro všechny žáky školy ukázku 
plazů, která byla mimořádně úspěš-
ná. Ve stejný den vyšla oficiální 
zpráva o uzavření škol od 11. března. 
stihli jsme ve stejný den uložit úkoly 
pro žáky do konce týdne. Začala dis-
tanční výuka, která byla nepříjemná 
žákům, vyučujícím, ale hlavně ro-
dičům. Všechny naplánované akce, 
jako plavecký výcvik, vystoupení ke 
dni matek i výlety, byly zrušeny. 

Distančně proběhl i zápis žáků 
do I. třídy. přijato bylo 19 žáků, odlo-
žená školní docházka byla umožně-
na 9 žákům. Do školy jsme nastoupili 
k řádné výuce až v pondělí 25. květ-
na a do konce školního roku jsme se 
snažili zopakovat a probrat napláno-
vané učivo. Školní rok jsme ukončili 
26. června, žákům bylo vydáno závě-
rečné vysvědčení.

Do nového školního roku jsme 
nastupovali plni elánu a nadějí, že se 

ZáKlADní ŠKolA ŘíčAny
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situace nebude opakovat. Měli jsme 
plno naplánovaných akcí. stihli jsme 
ve čtvrtek 17. září cvičení s new par-
kem, které bylo velmi úspěšné. 

V druhé dekádě října přišlo další 
opatření o uzavření škol od 19. října. 

okamžitě jsme zahájili distanč-
ní výuku. podzimní prázdniny byly 
prodlouženy na týden 26.–30. října, 
v  dalších týdnech jsme pokračovali 
v distančním online vyučování.

od ministerstva školství jsme 
obdrželi finanční prostředky na po-
řízení počítače pro každého vyuču-
jícího, mohli jsme tak zahájit on-line 
distanční vzdělávání ve všech hlav-
ních předmětech ve všech třídách.

V pondělí 18. listopadu nastoupi-
ly 1. a 2. třídy, 30. listopadu nastou-
pily 3., 4. a 5. třídy. 

snažíme se v současné době 
doopakovat a znovu probírat uči-
vo, které bylo distančně vyučováno. 
Zkusíme udělat vše pro to, aby se 
žáci naučili co největší objem učiva.

Je škoda, že objednané a napláno-
vané podzimní akce (bruslení, divadlo) 
nemohly být uskutečněny. Ve druhém 
pololetí se je, pokud to jenom trošku 
půjde, budeme snažit nahradit.

Děkuji všem rodičům za trpěli-
vost a nesnadnou práci, kterou mu-

Žabky:
• kamila kopečková
• Hana Bedáňová
• Bc. Jana Fialová
• pavlína Honzáková (školnice a vý-

dej stravy)

Rybičky:
• Mgr. Vladimíra suchá
• Bc. Gabriela Vospělová

Ráček:
• Mgr. Ivana Zajícová
• Zuzana pospíšilová, Dis.
• Mgr. kristýna novotná (školní 

asistent)

Vážky:
• Bc. Michaela Drkalová
• tereza skálová
• Ivana tomanová (asistentka peda-

goga)
• Ilona smištíková (školnice a výdej 

stravy)

budova na Rosické ulici:
• eva procházková (školnice a úkli-

dové práce)
• Beáta Dvořáková, Dis. (stravová-

ní)
• Hana Frantová (stravování)
• Gabriela petrčková (stravování)

Pedagogické a personální zajištění ve školním roce 2020/2021

Mateřskou školu potůček v sou-
časné době navštěvuje 101 dětí (z toho 
25 nově přijatých a 35 předškolních), 
které jsou rozděleny do čtyř tříd - 
Žabky, Rybičky, Ráček a Vážky.

třída Žabky sídlí na odloučeném 
pracovišti na náměstí osvoboze-
ní v  budově obecního úřadu. třída 
Vážky v administrativní budově Ge-
nagra na ulici Zemědělská.

V letošním školním roce máme 
integrované jedno dítě se speciálními 
vzdělávacími potřebami, proto je za-
městnána asistentka pedagoga, která 
je současně i lektorkou v keramickém 
kroužku. Velmi úzce spolupracujeme 
s poradenskými zařízeními křesťan-
skou pedagogicko-psychologickou 
poradnou a  speciálně pedagogic-
kým centrem kociánka. každý tý-
den s dětmi pracuje individuálně lo-
gopedka, která je hrazena z projektu 
Šablony II. těmto dětem se snažíme 
vytvořit všechny podmínky, aby se ve 
třídě cítily dobře.

seli s dětmi vykonávat, děkuji jim 
zároveň, že dokázali všem žákům 
pořídit počítačovou techniku, kte-
rá jim umožnila distanční výuku on 
line. 

Věřím, že žádná další epidemic-
ká vlna nepřijde, přeji všem pevné 
zdraví a pohodu. 

Radovan Křivánek, 
ředitel ZŠ Říčany

MAtEŘSKá ŠKolA PotůčEK
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od března 2021 budeme čerpat 
finanční prostředky v rámci ope-
račního programu Výzkum, vývoj 
a   vzdělávání Šablony III, který je 
spolufinancován MŠMt a eU. Výše 
podpory je 337.722 kč.

Cílem projektu je rozvoj v těchto 
oblastech:
• školní asistent 
• projektové dny v MŠ

Jako velkou pomoc vnímáme 
především využití finančních pro-
středků na školního asistenta jako 
další personální podporu ve třídách. 
projektové dny chceme využít na 
zpestření vzdělávání všech dětí.

V naší mateřské škole pracuje-
me podle vlastního školního vzdě-
lávacího programu, který má ná-
zev Chráníme si přírodu, žijeme tu 
pospolu. V  programu uplatňujeme 
prvky vzdělávacího programu Začít 
spolu. Více o práci dětí v centrech 
aktivit (koutcích) píše ve svém člán-
ku paní učitelka Zuzana pospíšilová. 
o úspěchu našich dětí ve výtvarné 
soutěži čarovné barvy země Gabri-
ela Vospělová a své příspěvky ze tříd 
Vážky a Žabky přidávají i další paní 
učitelky.

Vzdělávání v naší mateřské škole 
je založeno na vlastních činnostech 
dětí, na jejich prožitku a je zaměře-
no na přírodu. Základem je hra. sna-
žíme se používat převážně přírodní 
materiály, které si děti samy nasbí-
rají při pobytu venku. Do přírody 
chodíme téměř za každého počasí. 
Využíváme nejen zahradu, ale cho-
díme i do blízkého okolí.

V minulém školním roce jsme 
většinu akcí museli odvolat. Děti 
stihly alespoň 9 lekcí plavání v ko-
houtovicích a výukový program sta-
vitelé mostů, který organizuje Malá 
technická univerzita. Zahradní slav-
nost s pasováním předškoláků byla 
bez rodičů, ale vše nám profesionál-
ně natočil pan kamil Horký a rodiče 
tak mohli shlédnout slavnost ales-
poň ze záznamu.

na podzim jsme na zahradě ces-
tovali s tetinami a emilkou Holubo-
vou po celém světě a děti se naučily 
mnoho nového o stromech, rost-

linách a zvířatech na naší zahradě 
v rámci projektu lesní pedagogika.

naši přírodní zahradu stále vy-
lepšujeme. opravili jsme zahradní 
domek, který nám bude sloužit jako 
přírodní učebna. obecní zahradník 
nám ořezal stromy, zapletl vrbové 
domečky, dosázel bludiště z habrů 
a vyčistil jezírko. Do jezírka jsme za-
koupili nové filtrační zařízení a pla-
vou v něm zlatí karasi a koi kapři, 
které jsme dostali darem. 

Zakoupili jsme dřevěný domeček 
pro děti, vybudovali pocitový chod-
níček, bylinkovou spirálu a v jezírku 
jsou dřevěná koryta, kterými pro-
téká voda. V létě děti využívaly ml-
hoviště. Do školní jídelny se pořídil 
nový nerezový stůl s úložným pro-
storem. Ve třídě Ráček se dokonči-
la kuchyňská linka- s reálnými spo-
třebiči a nádobím- která nám slouží 
na vaření a pečení s dětmi. Vstupní 
prostory k šatnám byly nově vydláž-

děny a proběhla výměna dveří a ob-
ložení zárubní v polovině mateřské 
školy. V příštím roce by měla začít 
přístavba nové třídy, na kterou obec 
získala dotaci. od září by tak třída 
Vážky mohla být přestěhovaná na 
ulici Rosickou.

V současné situaci jsme vylep-
šili náš informační systém a rodi-
če tak můžeme ihned informovat 
o změnách v provozu mateřské 
školy. na facebookovou skupinu 
pak pravidelně paní učitelky dáva-
jí informace a fotografie z činností 
v jednotlivých třídách. V době ka-
rantény tříd děti distančně vzdělá-
váme.

V závěru mi dovolte, abych nám 
všem popřála v dnešní době pozi-
tivní myšlení, nadhled, optimismus 
a pevné zdraví.

Mgr. ivana Zajícová, 
ředitelka mateřské školy
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ZAčít SPolu V nAŠí MAtEŘSKé ŠKolCE
V říjnu jsme společně s kolegyní 

navštívily konferenci „Učíme se spo-
lu“ v trutnově. konference ukončila 
projekt se stejným názvem pořádaný 
neziskovou organizací step by step 
čR. ta je držitelkou licence pro roz-
voj programu Začít spolu v čR. naše 
Mateřská škola úzce spolupracuje 
s touto organizací a prvky programu 
Začít spolu uplatňujeme v naší MŠ již 
sedmým rokem. proto bych Vás ráda 
krátce seznámila s tímto vzděláva-
cím programem.

Začít spolu je vzdělávací program, 
který nabízí prostor pro děti naučit 
se samostatně myslet, kde chyba „je 
náš kamarád“ a kde se děti učí zod-
povědnosti za sebe samy a svoji práci. 
pedagog je zde spíše v roli průvodce 
dítěte na jeho cestě za poznáním. 

Jednou z hlavních forem práce 
v  programu Začít spolu je integro-
vaná tematická výuka v centrech ak-
tivit. tato centra aktivit máme i my 
u nás ve školce. Jsou to pracovní 
koutky, kde děti pracují samostat-
ně v malých skupinkách v počtu 2–6 
dětí. snahou je, aby zde děti nachá-
zely dostatek inspirací, nápadů, po-
můcek a materiálů pro svůj rozvoj. 
Centra se pak stávají dílnami, v nichž 
se děti učí prostřednictvím hry 
a práce s různými materiály. Děti se 
učí řešit problémy samostatně nebo 
v kooperaci s kamarády, rozhodovat 
se, procvičovat si vyjadřovací schop-
nosti, akceptovat rozdíly mezi lidmi. 
Jsou tak vedeny k samostatnosti i ke 
spolupráci. Učení se stává pro děti 
hrou a hra naopak učením.

každá třída si uzpůsobila a vy-
bavila koutky dle svých podmínek. 
Centra jsou vybavena dostatečným 
množstvím pomůcek, materiálů, ná-
řadí (např. v dílně máme i skutečný 
svěrák, pilku, vruty, hřebíky, kla-
dívka, akuvrtačku se šroubovákem) 
a  didaktických her. každé centrum 
rozvíjí jiný typ inteligence (tělesně
-pohybová, logicko-matematická, 
interpersonální…), děti se samy roz-
hodují, které centrum si vyberou 
a kde si v danou chvíli chtějí hrát 

a  učit se. Všechny pomůcky a  hry 
jsou v označených zásuvkách či po-
licích uloženy tak, aby děti mohly 
pracovat v centru samostatně. 

Ve třídách máme ateliér – zde 
děti rozvíjí jemnou motoriku, krea-
tivitu, mohou zde komunikovat beze 
slov, uvolňovat citový přetlak a zís-
kávat pocit uspokojení z vytvořené-
ho díla. Centrum Hudba pomáhá dě-
tem rozvíjet hlavně oblast citovou, 
protože je silným zdrojem emocio-
nálních prožitků. V technicky zamě-
řeném centru Dílna se děti učí ma-
nuálně pracovat a rozvíjet manuální 
zručnost, centrum knihy a písmena 
slouží k podchycení zájmu o literatu-
ru, knihy, čtení, psaní a počítání, děti 
zde rozvíjí předčtenářskou a před-
matematickou gramotnost. Centrum 
Manipulační a stolní hry je zaměřené 
především na rozvoj jemné motoriky, 
fantazie, trpělivosti, vůle pro dokon-
čení díla, poznávání barev, geomet-
rických tvarů, číslic, zvířat, rostlin. 
Domácnost máme vybavenou ku-
chyňskou linkou se dřezem, lednicí, 
troubou a indukční plotýnkou. Díky 
tomu si děti rozvíjí smyslové vnímá-
ní a prožitkové činnosti se skutečný-
mi potravinami při vaření a pečení. 
Zvídálek slouží k nejrůznějšímu po-
zorování, zkoumání, drobným poku-
sům, pěstování rostlin a objevování. 
Rozvíjíme zde zvídavost, trpělivost, 

kognitivní schopnosti a zároveň ve-
deme děti k tomu, aby samy přichá-
zely na to, jak věci fungují. Centrum 
tělocvična zajišťuje aktivní pohyb 
dětí přiměřený jejich věku a vede ke 
zdravému životnímu stylu. V Diva-
dle se děti učí různým sociálním ro-
lím, rozvíjí zde své schopnosti zvládat 
různé situace a chápat je, vyzkouší 
si svou schopnost vést a přesvědčo-
vat, nebo naopak spíše se nechat vést 
a následovat, souhlasit. to vše pomá-
há dítěti vytvořit si představu o sobě 
a je základem samostatného myšlení. 
V keramické dílně děti experimentu-
jí s hlínou, rozvíjí fantazii, kreativitu, 
pracovní postupy, trpělivost a pracov-
ní návyky. V centru Relaxace mají děti 
k dispozici válecí vak, polštáře, týpí 
a police s knihami. koutek je určen 
hlavně pro zklidnění, odpočinek, rela-
xaci. Cítí-li dítě, že by chtělo být chvíli 
samo, má na tomto místě soukromí.

protože je naše MŠ i envi-
ronmentálně zaměřená, snažíme se 
v případě pěkného počasí „otvírat“ 
centra aktivit na naší přírodní za-
hradě a vnímat další rozměr – učení 
se venku. naší snahou je, aby se děti 
nejenom v mateřské škole rozvíjely 
a vzdělávaly, ale především, aby byly 
spokojené. tak snad i díky tomuto 
programu se nám to daří. 

Zuzana Pospíšilová, DiS.
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Masarykovo muzeum v Hodoní-
ně – slovanské hradiště v Mikulči-
cích vyhlásily již X. ročník výtvarné 
soutěže čarovné barvy země a naše 
mateřská škola se jako každý rok zú-
častnila. Díla jsou prezentací škol-
ních kolektivů, vytvořená pomocí 
čistě přírodních materiálů. použité 
barevné hliněné pigmenty se mísí 
s dalšími surovinami jako je voda, 
vejce, vápno či třešňová pryskyřice. 
Využívají se i přírodniny, které si děti 
samy nasbírají a lepí nechemickými 
pojidly. plátna hodnotí malíři a pořa-
dí oceněných je schváleno Radou Ji-
homoravského kraje. soutěž má tak 
velmi vysokou úroveň.

Cílem a posláním soutěže je 
oslovit, zaujmout a probudit v dě-
tech zájem o naši přírodu, zachytit 
prchavé a neopakovatelné pozitivní 
prožitky dětí a umocnit rozvoj es-
teticko-ekologického cítění. Vzhle-
dem k tomu, že naši školku obklo-
puje překrásná zahrada s kouzelným 
jezírkem, ve kterém je život, téma 
plátna bylo proto jasné. naše za-
hradní jezírko se stalo snad nejsle-
dovanějším prvkem zahrady. 

Začali jsme tedy připravovat plát-
no a děti nosily různé přírodniny jako 
např. hlínu, listy, rostliny, klacíky, 
mušličky, kamínky, písek… součástí 
práce bylo pozorování jezírka, pojme-
nování různých rostlin a živočichů. 

Děti ze třídy Rybičky přišly na 
neuvěřitelný nápad: „seženeme šu-
piny“. při procházce navštívily pana 
klapala, který šupiny z kapra posky-
tl a děti je mohly přidat jako součást 
výtvarného díla. 

Ráčky zase zaujaly vážky, které 
neúnavně krouží od jara nad jezír-
kem. připadaly jim jako vodní víly. 
V encyklopedii si našly, čím se živí, 
jak se rozmnožují a jak jsou nejčastěji 
zbarvené.

V průběhu celého tvoření jsme 
mohli pozorovat, jak se spolu děti 
zvládnou domluvit, jak komunikují 
a  spolupracují, jak si dokáží pomo-
ci a poradit. Jak se vnímají jako ko-
lektiv a zároveň jako osobnosti, jak 

čARoVné bARVy ZEMě
si vyberou cestu, která má společný 
směr a cíl. 

a jak to všechno dopadlo? plátno 
Vážky jako vodní víly, autorů petry 
stehlíkové, adély polhošové, Jolany 
novotné a Matyáše novotného zís-
kalo 3. místo a dílo s názvem Život 
v našem jezírku autorů Valentýny 
kšicové, karolíny Hodinkové, pet-
ra kučery, tomáše stojana a Joná-
še pospíšila soutěž ve své kategorii 
vyhrálo. obrazy budou putovat celý 
rok po výstavách na hradech a zám-
cích v Jihomoravském kraji.

Mgr. ivana Zajícová, 
bc. Gabriela Vospělová
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tŘíDA VáŽKy
naše třída Vážky byla otevře-

na v roce 2019 na ulici Zemědělská 
v  administrativní budově Gena-
gra. V  loňském roce k nám chodilo 
22 dětí (z toho 18 tříletých), v únoru 
ještě dvě děti přibyly. 

Ve třídě se snažíme udržovat ro-
dinnou a přátelskou atmosféru, aby 
děti do mateřské školy chodily rády. 
připravujeme didaktické hry, kte-
ré příjemnou formou rozvíjí jejich 
zvídavost, samostatnost, předma-
tematickou a předčtenářskou gra-
motnost, jemnou i hrubou motoriku 
a také pozornost a paměť. Vzájemné 
vztahy mezi dětmi jsou velmi dobré. 
Vedeme je k tomu, aby k sobě byly 
navzájem tolerantní a respektovaly 
i názor druhého.

styl výuky celé naší mateřské 
školy obsahuje prvky programu Za-
čít spolu. to je podle oficiální defini-
ce program, který: “nabízí prostor, ve 
kterém se děti učí samostatně mys-
let, kde chyba je přirozenou součástí 
procesu učení stejně jako zodpověd-
nost za sebe sama a svoji práci“.

Ve třídě jsme si vytvořili logo-
pedický koutek, kde mají děti k dis-
pozici obrázky s oromotorickým 
cvičením, kde se pomocí obrázku 
zaměřují na správné postavení jazy-
ka, rtů a zubů při mluvení. logope-
dické činnosti si děti volí samy při 
ranních hrách a následně se opakují 

i při ranním kruhu se všemi dětmi.
Mimo klasický průběh denního 

programu míváme i různé speci-
ální akce, což je v této době samo-
zřejmě složitější. V září jsme si užili 
projektový den s lesní pedagogikou. 
Děti se dozvěděly spoustu informací 
o lese a jeho částech, o kůrovci, les-
ních ptácích, listnatých a jehlična-
tých stromech a vyrobily si i paletu 
s  dary přírody, kterou mají založe-
nou ve svém portfoliu.

Díky skvělé spolupráci s rodi-
či našich dětí jsme mohli na začátku 
října navštívit plně automatizovaný 
kravín v Domašově. Všichni jsme si to 
náramně užili a dozvěděli se spous-

tu informací jak o chodu kravína, tak 
i o chovu krav. poté jsme si prohléd-
li zemědělské stroje, ze kterých byly 
děti samozřejmě unešené nejvíce. 
Celá třída se zvážila na váze a zjistila, 
že 21 dětí má celkem 440 kg.

I v této nelehké době myslíme 
s  dětmi na ostatní a ve spoluprá-
ci s rodiči budeme v listopadu péct 
ve třídě svatomartinské rohlíčky. 
k tomu ještě děti vyrobily obrázek na 
pověšení z listů. obě tyto věci potom 
předáme do domova pro seniory, 
abychom je potěšili a rozveselili.

tereza Skálová, 
bc. Michaela Drkalová
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tŘíDA ŽAbKy
Ve třídě Žabek se s dětmi zamě-

řujeme především na hudební a dra-
matické činnosti. také jsme s ko-
legyní vyslyšely přání předškoláků 
a pomáháme jim co nejvíce rozvíjet 
grafomotoriku, znalost čísel a pís-
men. Celé to vzniklo jednoduchou 
otázku na začátku školního roku: 
„Co byste se, děti, chtěly ve školce 
naučit, nebo o čem byste si chtěly 
povídat?“. k našemu úžasu děti vy-
nechaly téma dinosauři a poprosily 
nás, jestli bychom jim pomohly s pís-
meny a čísly. Děti jsou neuvěřitelně 
šikovné, zvídavé a vyhledávají tyto 
činnosti i během volné hry.

také se velmi věnujeme hudbě 
a  divadlu. od září se nám podařilo 
děti naučit úctě k nástrojům a jak je 

používat. také znají rozdíly zvuku 
dřeva a kovu, a že je možné nástroje 
využít nejen jako doprovod ke zpěvu, 
ale i jako zajímavé doplnění předsta-
vení, které si děti většinou vymyslí 
samy. Zkoušíme zahrát i pohádky, 
které velmi dobře známe, např. po-
pelku, o veliké řepě, Boudo, budko 
a jiné. Učíme se také co vše je za je-
vištěm. často se děti stávají režiséry, 
uvaděči, kostyméry a vyrábí lístky na 
představení.

Co nejvíce vedeme děti k envi-
ronmentálnímu cítění a díky vycház-
kám a aktivitám v lese a jeho okolí, 
mají děti k přírodě velmi blízko.

Kamila Kopečková, 
Hana bedáňová
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Vážení čtenáři a příznivci říčanské 
knihovny, 

opět po roce bych Vás chtěla se-
známit s děním v naší knihovně od 
1. ledna do 21. října 2020.

V důsledku vládního nařízení 
kvůli covid-19 byla knihovna uzavře-
na od 11. března do 4. května a nyní je 
pro veřejnost opět nepřístupná.

Bylo uskutečněno 2141 návštěv 
a vypůjčeno 8 076 knih a 1 109 ča-
sopisů. průměr výpůjček na jedno-
ho čtenáře činí 4,29. oproti před-
chozím rokům budou výsledky 
samozřejmě nižší, i tak ale knihov-
na dosahuje ve sledovaném obdo-
bí dobrých statistických výsledků. 
knihovna má 195 čtenářů; počet 
čtenářů, kterým dobíhá v tomto ob-
dobí platná registrace, je 92, celkem 
tedy 287 čtenářů.

naši knihovnu navštěvují i lidé 
z okolních obcí (Říčky – 4, Domašov 
– 6, Javůrek – 2, Rudka – 1, litostrov 
– 1, Zálesná Zhoř – 2, ostrovačice 
– 3, Veverské knínice – 4, Hvozdec 
– 1, Horní loučky – 1, popůvky – 3, 
oslavany – 1, Zakřany – 1) a pan Ze-
man z prahy, který sem jezdí na cha-
lupu. někteří čtenáři dojíždí do Ří-
čan za prací, nebo se jedná o rodiče, 
kteří sem vozí děti do různých zá-
jmových kroužků a přitom navštíví 
naši knihovnu - vážím si toho, pro-
tože v každé obci knihovnu mají.

Chtěla bych opět poděkovat panu 
starostovi a zastupitelstvu obce, že 
věnují na nákup nových knih a časo-
pisů 55.000 kč. letos bylo nakoupe-
no 169 knih. knihy jsou v současné 
době drahé, proto knihovna ve velké 
míře využívá výměnný fond z Měst-
ské knihovny Rosice, odkud jsme do-
vezli 506 knih, a z Městské knihovny 
kuřim bylo půjčeno 106 knih. touto 
cestou bych chtěla poděkovat paní 
Monice Rovné a paní Jarušce eliášo-
vé za vzornou spolupráci.

Věřím, že na své si u nás přijdou 
děti i dospělí a každý si svůj oblíbený 
žánr najde. U dětí je stále oblíbený 
Harry potter (7 dílů), Deník malého 
poseroutky (14 dílů), Mládí v hajz-
lu (7 dílů), Hraničářův učeň (14 dílů). 
V žebříčku nejpůjčovanějších knih 

stále vede Robert Bryndza, Domi-
nik Dán, patrik Hartl, Jo nesbo, Jef-
fery Deaver, alena Mornštajnová, 
Ivanka Devátá, Vlastimil Vondruška, 
lisa Jackson a další. některé knihy 
nestárnou, jako na příklad stoletý 
stařík, Waltariho sinuhet, poslední 
aristokratka, tatér z osvětimi nebo 
Cilčina cesta.

Díky finančnímu daru od společ-
nosti spires General jsme zakoupili 
novou sérii knih o kouzelníkovi Ha-
rry potterovi – naše knihy jsou totiž 
častým půjčováním již hodně opo-
třebované. od cizince žijícího v Brně, 
který chce zůstat v anonymitě, jsme 
dostali anglickou verzi knih o Harry 
potterovi - chtěl tak podpořit výu-
ku angličtiny u dětí. oběma dárcům 
tímto znovu srdečně děkujeme. Da-
rem jsme dostali také další anglické 
knihy, i dvojjazyčnou agathu Chris-
tie ( jedna stránka je česky a druhá 
anglicky), vše si půjčujete a z toho 
mám radost.

Chtěla bych poděkovat paní 
evě Borecké za správu facebookové 
stránky naší knihovny, obdivuji její 
nápady a fotky, velice mě dojala du-
šičková vzpomínka na slavné spiso-
vatele a osobnosti.

Dne 3. března se v pivním baru 
U pytlíků uskutečnilo díky panu su-
chému knihočtení, které mělo velký 
úspěch. čtenáři si vzájemně před-
stavili oblíbené tituly, četly se ukáz-
ky z knih Vyhnání Gerty schnirch, 
Muž, který sázel stromy, Zmizet, 
Maus a z dalších.

Ve středu 24. června navští-
vili knihovnu žáci základní školy 
s paní učitelkou Mgr. Šárkou Cardo-
vou a  s paní učitelkou Mgr. Jiřinou 
Reichmanovou. Děti se seznámily 
s tím, jak se knihy půjčují a zařazují 
podle signatury, jako je dětská na-
učná literatura, beletrie – příběhy, 
pohádky a básně, naučná literatura 
pro dospělé a beletrie. někteří žáci 
chodí do knihovny pravidelně s ro-
diči, tak to již znají. postupně potom 
četli z knížek, které si sami vybrali, 
aby ukázali, jaké pokroky ve čtení za 
školní rok udělali, a za odměnu do-
stali bonbony.
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Dále chci poděkovat panu Bene-
šovi za 2.000 kč, za které se koupi-
lo šest knih, za knihy potom děkuji 
manželům Blechovým, MUDr. čer-
vené z Říček, paní Martě Fremlové, 
paní Vladimíře Frimlové, paní Mon-
tagové za dětské knihy, paní kalové, 
paní lefflerové z popůvek, paní lucii 
studené za krásná leporela, manže-
lům kopečným, paní Věrušce surov-
cové z Domašova, paní Zerrichové, 
pepíkovi ondráčkovi a chlapcům 
pospíšilovým za dětské knihy, panu 
kolářovi za anglické tituly. a také 
paní petře novákové za nové časo-
pisy, které jsme předali v první covi-
dové vlně seniorům v Říčanech. 

pokud je kniha opotřebovaná, 
tak se vyřadí a nahradí se knihou da-
rovanou, nebo novou. Vyřazené ti-
tuly zůstávají v naší knihovně a čte-
náři si je mohou rozebrat, třeba ještě 
někomu udělají radost.

prostory knihovny s bezbariéro-
vým přístupem oceňují hlavně ma-
minky s malými dětmi a starší čtenáři.

na závěr bych chtěla popřát 
čtenářům pěkné počtení v nových 
i starších knihách a příjemné chví-
le strávené v naší knihovně. Všem 
občanům přeji pohodové Vánoce, 
pevné zdraví a hodně úspěchů v no-
vém roce 2021. a hlavně abychom se 
mohli opět setkávat bez roušek s ro-
dinami a známými v naší krásné zve-
lebené obci.

Jarka Cetkovská

V srpnu jsme s pracovnicemi 
z  Městské knihovny kuřim přestě-
hovaly a upravily dětské oddělení 
a  detektivky tak, aby se knihy lépe 
vyhledávaly. Vřelé díky patří paní 
Báře sedlákové, paní Jitce Zavřelové 
a paní evě Borecké. panu Jiřímu Še-
divému a jeho kolegyni lucce Vrbo-
vé děkuji za vynikající spolupráci při 
dodávání knižních novinek a darů.

23. září proběhlo v rámci pro-
jektu „Jižní Morava čte“ komorní se-
tkání s panem Martinem Reinerem, 
nakladatelem a spisovatelem, který 
poutavě vyprávěl nejen o známém 
básníkovi Ivanu Blatném a o svém 
románu oceněném Magnesií lite-
rou, ale také o vydávání knih a obje-
vování nových talentů.

knihovna se letos zapojila také do 
výtvarné a literární soutěže organi-
zované Moravskou zemskou knihov-
nou, a to na téma svět v obrazech. Za 
pomoc s organizací srdečně děkuji 
učitelkám z říčanské základní ško-
ly, díky nim se sešla celá řada pěk-
ných výkresů a literárních příspěvků. 
Bylo opravdu těžké vybrat ty nejlepší. 
V pátek 13. listopadu jsme ocenili ví-
těze: Matyáše Vodičku za výjimečnou 
literární práci a dvě šikovné malířky, 
terezku pokornou a Verunku Jaho-
dovou. Celou akci finančně podpořil 
i  pan starosta, drobná odměna tak 
poputuje všem zúčastněným.

Jsem vděčná firmě skladová 
okna (skladova-okna.cz) za darova-
né mentolové osvěžení a propisky.
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Klub biAtlonu ŘíčAny
Uplynulý kalendářní rok z důvo-

du omezení shromažďování spor-
tovním akcím moc nepřál. Řada 
závodů byla zrušena, zejména regio-
nálních. právě na těchto závodech se 
sbírají kvalifikační body a zkušenosti 
pro republikové závody. a pokud se 
závodníkům nepodařilo zabodovat 
na dvou jarních regionálních závo-
dech, nebo neměli výkonnostní tří-
du z loňské sezony, tak pro ně zá-
vodní sezona v podstatě skončila. Za 
ještě větší problém považuji nemož-
nost společných tréninků.

V minulé zimní sezoně okusili 
čtyři naši žákovští závodníci poprvé, 
jaké to je závodit na lyžích. Bohužel 
zima byla opět taková jako v minu-
lých letech (bez sněhu) a z toho dů-
vodu odpadla většina regionálních 
závodů, které jsou vstupní branou do 
zimního biatlonu. V dorosteneckých 
kategoriích soutěžil pouze Honza 
Fiala a poznal, jak těžké je začínat se 
zimním biatlonem až v dorostenec-
kém věku. nicméně nasbíral cenné 
zkušenosti a zjistil, že bez poctivého 
a pravidelného tréninku to nepůjde. 
postavil se k tomu čelem a po ukon-
čení letní sezony se zapojil do tré-
ninkové skupiny ve střelce Brno, kde 

má možnost tréninku a srovnání se 
závodníky, kteří patří ke špičce v čR.

Zimní sezóna skončila v březnu 
mistrovstvím čR v novém Městě na 
Moravě, kterého se zúčastnili tři zá-
vodníci z našeho klubu (J. Franz, J. Fi-
ala a l. Franz). Historického úspěchu 
dosáhl Jirka Franz, který v  závodě 
s  hromadným startem získal v  ka-
tegorii muži a mistrovský titul a zá-
roveň ve své kategorii ovládl celkové 
hodnocení českého poháru za celou 
zimní sezónu 2019/2020. Myslím si, 
že tento úspěch zůstal nedoceněn 
a jeho hodnotu si uvědomíme až s od-
stupem času. Moc klubů v rámci čR, 
které by se mohly pochlubit takovým-
to úspěchem v této kategorii, není.

Během zimy jsme opět navště-
vovali Vysočina arénu. absolvova-
li jsme během pololetních prázdnin 
prodloužený víkend na lyžích v kle-
páčově a také jsme navštívili naše 
oblíbené lyžařské středisko na pa-
prsku v Jeseníkách.

letní sezóna proběhla omeze-
ně, nicméně se nám podařilo zor-
ganizovat tradiční letní soustředění 
ve starém Městě pod landštejnem. 
tady jsme pilovali techniku na ko-
lečkových lyžích, střelbu a zvyšova-

li jsme fyzickou kondici běžeckými 
tréninky i jízdou na horském kole.

Hned po rozvolnění omezujících 
opatření na jaře se nám podařilo zor-
ganizovat přípravný závod na Mareč-
kově louce, abychom alespoň čás-
tečně nahradili závodní manko a dali 
možnost si zazávodit i dětem, které 
by se jinak závodů nemohly zúčastnit. 
Závodů se zúčastnily děti z našeho 
klubu, střelky Brno, Blanska a třebíče.
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opět se nám podařilo rozšířit 
materiálové zabezpečení v našem 
klubu, zejména nákupem dalších lyží 
pro děti (kolečkových i klasických).

přesto, že všichni trenéři pracují 
bez nároku na odměnu, nedokáza-
li bychom poskytnout takovou úro-
veň a rozsah zabezpečení pro mladé 
sportovce bez podpory naší obce, 
firmy staRteCH, Jihomoravského 
kraje, Ministerstva školství, mládeže 
a  tělovýchovy a firmy trade FIDes, 
a. s.

také bych chtěl poděkovat všem 
trenérům, rodičům a příznivcům na-
šeho klubu za podporu a spolupráci.

s přáním úspěšného vstupu do 
nového roku

luděk Franz
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Stolní tEniS
sk Říčany reprezentují 2 muž-

stva v soutěžích okresu Brno-ven-
kov. třetí mužstvo rekreantů se 
schází jako hobby hráči svazem ne-
registrovaní.

Rok 2020 pro nás začal smutně, 
kdy 18. ledna ve věku 66 let zemřel 
náš kamarád a dlouholetý vedoucí 
oddílu, Ing. Josef Dvořáček. 

V minulé neúplné sezóně druž-
stvo a skončilo na šestém místě ve 
třetí nejvyšší soutěži op3 (z cel-
kem 12 týmů). Družstvo B skončilo 
na místě osmém v op4 (z celkem 12 
týmů).

V probíhající sezóně je áčko na 
šestém a béčko na pátém místě před 
přerušením soutěží.

Áčko nastupuje ve složení: Ro-
man tureček, Josef Marek, Robert 
Vudia a thomas eftimiadis. podle 
potřeby tým doplňuje Martin Mrá-
zek z B týmu.

Družstvo „B“ nastupuje v nestár-
noucím složení: stanislav Bernard, 
Václav nivnický, libor kepák, Jaroslav 
Španihel, Martin Mrázek a Jiří Gold.

SK ŘíčAny
sk Říčany, z. s., vyvíjí aktivity ve 

čtyřech oddílech – fotbalovém, te-
nisovém a dále v oddílu stolního te-
nisu a kulturistiky. V pravidelných 
fotbalových soutěžích účinkují čty-
ři družstva mládeže a jedno druž-
stvo dospělých. Díky vlastnímu fot-
balovému a tenisovému areálu jsou 
vytvořeny vhodné podmínky také 
pro sportovní aktivitu široké veřej-
nosti. oddíly stolního tenisu a kul-
turistiky naopak působí v  prona-
jatých prostorech, čímž však není 
ovlivněn zájem o tyto sportovní 
činnosti.

také v letošním roce se spor-
tovní klub podílel na pořádání kul-
turních akcí. V měsíci únoru pro-
běhla ostatková zábava a v létě byly 
naším klubem zorganizovány dvě 
letní zábavy na fotbalovém hřišti. 
na přípravě těchto akcí se podíle-
la rozsáhlá základna dobrovolníků 
z řad jednotlivých oddílů, jimž patří 
tímto velké poděkování.

Fotbal
Fotbalová sezona byla kvů-

li epidemii koronaviru předčas-
ně ukončena v dubnu. Výsledky 
všech mužstev sezony 2019/2020 
byly anulovány. nový ročník fotba-
lové sezony 2020/2021 byl roze-
hrán v  srpnu. Bohužel však i tento 
byl v důsledku druhé vlny epidemie 
předčasně v půlce měsíce října pře-
rušen. Z posledních změn, týkajících 
se aktuální sezony, je změna, kdy 
jsme byli nuceni, na základě ubývají-
cích členů kategorie dospělých, dále 
nepřihlašovat „B“ mužstvo.

Mužstvo dospělých
tento tým nastupuje v okresním 

přeboru Brno-venkov. V nedohra-
né sezoně se týmu podařilo získat 
11 bodů za 3 výhry, 2 remízy a 5 porá-
žek. V neúplné tabulce po podzimní 
části sezony obsadil 10.  místo. nej-
lepším střelcem týmu, s  5  branka-
mi, byl adam Dufek. tréninky muž-
stva dospělých probíhají každé úterý 
a pátek; trenérem je již všem dobře 
známý pavel němecz. I pro nadchá-
zející zimní přípravu je v  plánu vy-
užití hřiště s umělou trávou v Rosi-
cích. 

Starší žáci
Družstvo starších žáků se účast-

ní okresního přeboru skupiny B. 
Z naplánovaných 8 podzimních utká-
ní stačilo před ukončením soutěže 
odehrát 7 mistrovských utkání. Za 
2 výhry, 2 remízy a 3 prohry zís-
kali starší žáci 8 bodů a umístili se 
tak na 5. místě. nejlepším střelcem 
týmu s 5 přesnými trefami byl lu-
káš Rolinek. 

Mladší žáci
Družstvu mladších žáků, které 

se účastní okresního přeboru, se 
podařilo před nuceným ukončením 
soutěže odehrát 7 soutěžních utká-
ní. Celkem nasbírali 12 bodů za 4 vý-
hry a 3 prohry a v neúplné tabulce 
obsadili 5. místo z celkem 11  týmů. 
nejlepším střelcem mužstva, a také 
druhým nejlepším střelcem celé 
soutěže, byl s 18 přesnými góly Da-
vid neklapil. 

Starší přípravka
starší přípravku čekalo v pod-

zimní části odehrát 11 mistrovských 
utkání. Za nastalé situace však druž-
stvo stačilo odehrát pouze 9. Díky 
7 výhrám, 1 remíze a 1 prohře získali 
22 bodů, za což si v neúplné tabulce 
vysloužili krásné druhé místo. nej-
lepším střelcem mužstva s 34 zásahy 
byl Štěpán nováček. 

Mladší přípravka
nejmladším družstvem, které se 

účastní Mistrovské soutěže, je mlad-
ší přípravka, která odehrála 7 utkání. 
Za 5 výher a 2 prohry získala celkem 
15 bodů. nejlepším střelcem se stal 
s 31 zásahy Josef Rousek.

Miniškolička
od letošního podzimu jsme pro 

nejmenší fotbalisty a fotbalistky za-
ložili miniškoličku, jejíž nejmladší 
účastnící jsou ve věku přibližně 5 let. 
Děti zde hravou formou získávají 
první kontakt nejen s míčem, ale učí 
se také další pohybové dovednosti. 

tréninky mládežnických mužstev 
se konají každé úterý a pátek na fotba-
lovém hřišti a tvoří je nejen děti z Ří-
čan, ale také z ostrovačic, Veverských 
knínic, Říček a Domašova. V zimním 
období (listopad–březen) budou mlá-
dežnická mužstva trénovat v  hale 
v Zastávce u Brna. Celkový počet dětí 
v našich týmech je přibližně 50. Rádi 
však mezi námi přivítáme další nové 
členy – rodiče s dětmi, kteří mají zá-
jem o tento krásný týmový sport.

SK Říčany 
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prosíme všechny, kteří již ne-
chodí do posilovny, aby vrátili čipo-
vou kartu na oÚ Říčany.

při placení posilovny upřednost-
ňujeme bezhotovostní platbu.

Další informace naleznete na 
www.posilovnaricany.wbs.cz nebo 
na stránkách obce v sekci kultura 
a sport / posilovna.

V dnešní době je nesmírně důle-
žité si najít alespoň chvíli na tělesný 
pohyb. Vždyť naše tělo bylo stvoře-
no pro pohyb a je důležité si to ob-
čas připomenout.

přeji pevné zdraví a radost z po-
hybu.

Vladislav „čert” Vaverka, 
vedoucí posilovny

Fit Klub ŘíčAny
Vážení spoluobčané,

dovolte mi, abych Vás seznámil 
s činností naší posilovny. na konci 
roku 2019 jsme uspořádali 2. ročník 
soutěže Vánoční bench press.

Zúčastnilo se 10 borců a všichni 
podali své nejlepší výkony. soutěžilo 
se pouze v jedné kategorii bez roz-
dílu vah. každá tělesná hmotnost má 
svůj koeficient a tímto se vynásobí 
zvednutá hmotnost činky. po bo-
jovných výkonech došlo k tomu, že 
o 1. místo se podělili dva borci - lu-
káš petrčka a Robin Honzák, 3. místo 
obsadil Jakub němec.

Rok 2020 byl pro nás velice 
zvláštní. naše posilovna je již po-
druhé uzavřena. první uzavření 
v období od 13. 3. do 30. 4. jsme vy-

s registrovanými hráči pravidel-
ně trénují i tři nadějní žáci ondra 
Gold, lukáš Des a Filip kepák.

potěšující je, že trvá zájem a vý-
kony u rekreačních hráčů se lepší.

Rádi na některém tréninku při-
vítáme nové zájemkyně a zájemce 
o tento všestranný sport.

Jaroslav Španihel

naše tréninky probíhají (registro-
vaní ve středu 18-20 hod., rekreanti 
v pátek 20-21 hod.) v kD Říčany, kde 
máme vytvořeno zázemí a podmínky 
pro trénink a soutěžní činnost.

užili na renovaci strojů a byla polo-
žena nová gumová tlumící podlaha 
v nejvíce exponovaném místě. Dru-
hé uzavření od 9. 10. nám zabráni-
lo v přípravě a uspořádání 3. roč-
níku přeboru posilovny v silovém 
čtyřboji, který se měl konat 7. 11. 
2020.

V době provozu posilovny jsme 
se museli naučit dbát zvýšené hy-
gieny a každý musel po cvičení vše 
dezinfikovat.

od měsíce srpna jsme byli nu-
ceni pozastavit vydávání nových 
přístupových karet pro občany, 
kteří nemají trvalý pobyt v naší 
obci; z důvodu velkého počtu vy-
daných karet a naplněné kapacity 
posilovny.
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MAŽoREtKy PuSinKy ŘíčAny
Vážení čtenáři říčanského klepeta,

lámu si hlavu, jak pojmout člá-
nek, ve kterém se mám jménem ve-
dení zájmového kroužku mažoretek 
ohlédnout za uplynulým rokem. Bo-
hužel nás už od jara všechny velmi 
ovlivňuje dění v celém světě, a to 
mnohá opatření, omezování čin-
ností, uzavření škol atd. Dotýká se 
to úplně všech a ve všech směrech. 
proto tedy jen ve stručnosti… na 
jaře se nám, stejně jako ostatním 
sportovcům, zastavily tréninky a my 
jsme díky našim šikovným trenér-
kám spustili on-line hodiny. toho 
si velmi cením a holkám tímto moc 
děkuji. nenahradí to tréninky v sále, 
ale je nutné neusnout na vavřínech 
a pracovat na sobě. V létě se nám 
povedlo uskutečnit sportovní sou-

středění, kde se všechny naše člen-
ky zdokonalovaly. 

V září jsme potom zahájili dal-
ší sezónu tréninků, kterou nám ale 
opět překazila vládní nařízení. po-
kračujeme tedy dle našich možnos-
tí v on-line hodinách, abychom se 
mohli na jaře účastnit mistrovských 
soutěží, pokud nám to bude povole-
no a budou soutěže.

nastalá doba je velmi náročná 
především psychicky. lidé přicházejí 
o práci, mají problém s vlastním pře-
žitím, děti se učí z domova s rodiči či 
samy, jsou to samé nové a těžké si-
tuace, se kterými se učíme vypořá-
dávat. Moc ráda bych smekla poklonu 
všem, kdo se jakkoliv podílí na chodu 
běžného života. ať už to jsou lékaři, 
hasiči, vojáci, zdravotní sestřičky, pro-

davačky, učitelé,… je mnoho lidí, kte-
ří zaslouží obrovský dík a především 
tito lidé si zaslouží pozornost. proto 
bych tímto krátkým článkem ráda po-
myslně uzavřela tento rok. protože 
věřím, že příští rok bude klidnější, bu-
deme moci více trénovat a opět uvi-
díme jiskřičky v očích děvčat a dětí, 
které budou moct hrdě bojovat o me-
daile a postupy na soutěžích.

Dovolte mi, abych vám všem jmé-
nem pusinek popřála krásné prožití 
vánočních svátků a hodně pozitivní 
nálady. aby ten nejkrásnější dárek pro 
vás byl zdraví vás a vašich blízkých.

„Dělej víc věcí, které tě dělají 
šťastným.“

ivana bergmanová, 
www.mazoretkypusinky.cz
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SK M-AERobiK ŘíčAny
opět po roce zdravíme všechny 

příznivce sportu. Rádi bychom se 
s vámi podělili o novinky a události, 
které se v našem sportovním klubu 
udály za rok 2020. pokud nás ještě 
neznáte, dovolte nám nejprve pár 
slov o tom, kdo vlastně jsme a čemu 
se věnujeme.

sk M-aerobik academy je spor-
tovní klub, který vznikl v roce 2010 
za účelem vést a vychovávat děti 
k aktivnímu sportu. primárně se za-
měřujeme na výkonnostní a vrcho-
lový sportovní aerobik, ale jsme také 
zastánci rekreačního sportu u všech 
věkových kategorií. V současné době 
náš klub navštěvuje téměř 80 dětí ve 
věku 4–18 let z Říčan a širokého oko-
lí. Díky široké věkové základně se 
účastníme všech věkových katego-
rií soutěží českého svazu aerobiku 
afitness FIsaF.cz, a to jak ve spor-
tovním aerobiku (singl, duo, trio), 
tak v kategorii fitness (aerobik, step).

podle věku a výkonnosti dětí jsou 
také plánovány tréninkové jednot-
ky, kdy děti trénují 2× až 5× týdně. 
naše kurzy navštěvují děti již od 
4 let. U těchto nejmladších dětí roz-
víjíme především všeobecnou spor-
tovní přípravu, základy gymnastiky, 
flexibility a rytmiky. Z tohoto vše-
obecného kroužku „sportík“ si poté 
vybíráme děti do závodních týmů, 
které se pravidelně účastní národ-
ních i mezinárodních závodů a  mís-
ťují se na medailových pozicích. Za 
veškerou sportovní dřinou a hroma-
dou času však stojí i velká porce ka-
marádství a společných zážitků, kte-
ré si mladí sportovci přenášejí také 
do osobního života. trenéři touto 
cestou v dětech budují nejen fyzic-
kou kondici a sportovní dovednosti, 
ale i cílevědomost, důslednost a vůli 
překonávat překážky. Všechny naše 
závodníky pojí obdivuhodný týmový 
duch v kombinaci se silnými indivi-
dualitami, které se nebojí sebevědo-
mého vystupování a projevu.

kromě výchovy dětí ke sportu 
pořádáme také sportovní akce, výle-
ty a soustředění. nabízíme možnost 

doprovodného programu na plesy, 
firemní a sportovní večírky, či akce 
pro děti. Závodní aerobik není jedi-
nou činností našeho klubu. téměř 
každý den vedeme také komerč-
ní lekce pro veřejnost, kde je výběr 
z nabídky tanečních i posilovacích 
lekcí. tréninky i lekce pro veřejnost 
probíhají v sálech kulturního domu 
v Říčanech, za což obci Říčany moc 
děkujeme.

Za 10 let své existence klub pro-
šel obrovským vývojem, v posled-
ních letech se nám na celostátním 
poli daří opravdu skvěle. s každým 
novým rokem se zvyšuje počet spo-
kojených dětí, které učíme milovat 
sport a zdravý pohyb. V roce 2020 
jsme na závodní plochu připravi-
li celkem 13 závodních choreografií 
v různých věkových i výkonnostních 
kategoriích. V září letošního roku se 
do všesportovního kroužku „spor-
tík“ přihlásilo nad 30 dětí, což nám 
dává ještě větší naděje k růstu.

přestože nás na jaře 2020 po-
stihla pandemie, a tak jako ostatní 
sportovní kluby, i my jsme byli nuce-
ni k domácímu tréninku, i tak jsme 
si prostřednictvím tréninkových 
plánů, online tréninků a důležitého 
čtyřtýdenního letního soustředění 
dokázali udržet formu na podzim-
ní závody. ty byly bohužel jenom 
čtyři, i tak jsme ale předvedli krás-
né výkony a opět jsme dokázali, že 
právem patříme mezi českou aero-
bikovou špičku. ačkoliv bylo letos 
zážitků ze závodů méně, užili jsme si 
je naplno a podařilo se nám nasbírat 
krásná umístění. Za zmínku stojí na-
příklad dvojnásobné 3. místo v kate-
gorii fitness aerobik 8–10 let (amálie 
stavinohová, Jolana kreidlová, anna 
Matoušková, Justina Foltýnová, nela 
Bartoníková, Valerie klímová, Ju-
lie Cardová) v nejvyšší výkonnostní 
třídě. Mezi touto českou i světovou 
špičkou jsme zaznamenali i další 
úspěchy, například 3. místo v kate-
gorii sportovní aerobik – dua (Da-
vid pelikán a natálie neklapilová), 
nebo dvojnásobné 4. místo v katego-
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rii step 14–16 let (kristýna Bromová, 
Rozálie Drápalová, Melanie klímová, 
natálie Chybová, alice Gálová, Mi-
chaela Chybová). 4. místo v nejvyš-
ší soutěži dokázal dvakrát vybojovat 
i stepový tým 17 a více let (natálie 
neklapilová, David pelikán, Michae-
la Chybová, tereza Mašková, tereza 
Gabrišová, Hana Váhalová, kateři-
na procházková). na naše svěřence 
jsme moc pyšní. Být třetí nebo čtvrtý 
v republice, když je za vámi obrovská 
konkurence několika nižších výkon-
nostních tříd, to je krásný výsledek. 
Úspěchy jsme letos sbírali i v II. a III. 
výkonnostní třídě. step tým 8–10 let 
ve složení karolína Goldová, Vanda 
oujezdská, agáta Ziegelbauer, niko-
la kýšková, anna Hotárková a eliška 
Zobačová, dokázal dvakrát vybojovat 
1. místo, stejně tak ani duo ve slože-
ní Jolana kreidlová a amálie stavi-
nohová nezůstalo pozadu a přivezlo 
z obou závodů kov nejcennější. V ob-
rovské konkurenci se dařilo i týmu 
fitness aerobiku (Denisa Vedralová, 
stella navrátilová, lenka Mařáko-
vá, Julie smejkalová, nela kýšková, 
anna lahodová, Michaela Gabrišo-
vá), který vybojoval krásné 2. místo. 
V kategorii jednotlivkyň, kde je pra-
videlně nad 40 závodnic, dokázala 
navíc Denisa Vedralová vybojovat 
krásnou 3. příčku. Ve starší věkové 
kategorii jednotlivkyň se takto po-
dařilo uspět i Melanii klímové, která 
si ze závodů v lounech odvezla stří-
bro. ani náš nejmladší fitness tým 
(ema Zahradníková, Rozálie stavi-
nohová, Melánie karásková, Monika 
Mifková, Markéta Mifková, Monika 
Chlachulová, Julie Hotárková) nezů-
stal pozadu a z obou závodů si při-
vezl krásné 4. místo.

Jsme moc vděční za skvělou 
partu, kterou naši závodníci a je-
jich rodiče tvoří. Jsme hrdí, že jsou 
naši svěřenci úspěšní v konkurenci, 
kterou závodní aerobik v české re-
publice představuje. I letos se nám 
podařilo probojovat se mezi nejlep-
ší kluby v české republice v soutěži 
top ten 2020. Díky krásným vý-
sledkům našich závodníků jsme se 
letos umístili na krásném 8. místě 
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z celkového počtu 92 klubů. to po-
važujeme za obrovský úspěch a mo-
tivaci do dalších let.

ačkoliv jsme se pečlivě připravo-
vali na konec sezony v podobě Mist-
rovství čR, bohužel se této vrcholné 
soutěže kvůli pandemii nedočkáme. 
aktuálně trénujeme prostřednic-
tvím online tréninků a tréninkových 
plánů stejně jako na jaře. Všichni 
společně doufáme, že se brzy opět 
sejdeme v tělocvičně a budeme se 
s nadšením připravovat na sezo-
nu 2021, která (doufejme) proběhne 
podle plánů.

na závěr bychom chtěli podě-
kovat všem rodičům za jejich ne-

končící podporu, závodníkům za 
příkladnou práci a krásné sportov-
ní výkony, příznivcům klubu, kteří 
nám vždy fandí, a v neposlední řadě 
také obci Říčany. současně s tím 
chceme všem s koncem roku po-
přát hlavně zdraví, protože jedině 
to nám umožní dělat to, co všichni 
milujeme – pohyb a sport.

sportovní klub sk M-aerobik 
academy všem přeje příjemné pro-
žití vánočních svátků a mnoho úspě-
chů do nového roku.

za SK M-Aerobik Academy 
Michaela brychtová 
a Martina Cihlářová
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SDH ŘíčAny
Milí spoluobčané,

jsem velice rád, že vás zde opět po 
roce mohu seznámit s aktivitami dob-
rovolných hasičů v Říčanech. letošní 
rok – tak jako i roky předešlé – jsme 
zahájili valnou hromadou, na které 
proběhly volby do výboru sboru. ne-
vynechali jsme ani účast na obecním 
plese. a to bylo asi tak všechno.

V měsíci březnu, kdy se na ve-
řejnost dostaly informace o novém 
virovém onemocnění, jsme museli 
přerušit veškerou činnost jak mla-
dých hasičů, tak i sboru. Zrušit jsme 
museli soutěže a ostatní společné 
akce naplánované s obcí Říčany a Ří-
čanskými dobrovolníky. Jediné, co v 
této době nebylo zrušeno, byla ak-
ceschopnost jednotky. ale i zde byla 
nastavena přísná pravidla, podle kte-
rých jsme mohli, jako jedna ze slo-
žek IZs, zasahovat u mimořádných 
událostí. Doba byla nejistá, nařízení 
vlády se měnilo každý den. V této 
souvislosti jsme byli nuceni vybavit 
jednotku ochrannými prostředky. 
sehnat a koupit ochranné prostřed-
ky začal být velký problém. ozvalo 
se nám několik hodných žen z obce, 
že by hasičům ušily roušky. s tímto 
návrhem se nedalo nesouhlasit a tak 
hodné švadlenky začaly šít a navíc 
nám sdělily, že pokud budeme mít 

Dále bych si dovolil informaci 
o jednotce po. naše jednotka měla 
v období od 1. ledna do posledního 
října 15 výjezdů. Jednalo se o 6 po-
žárů, 5 technických pomocí, 1 pla-
ný poplach a 3 ostatní činnosti. pod 
pojmem ostatní činnost jsou zařaze-
ny události, které nemají charakter 
přímého ohrožení života, majetku 
a  zvířat. Ve spolupráci s Vodáren-
skou společností jsme na začátku 
roku odstraňovali poruchu na ulici 
Jihlavské, kde došlo k zanesení vo-
dovodního řádu. Zacpané potrubí 
jsme uvolnili tlakovou pitnou vodou, 
kterou jsme do systému pouštěli na 

zájem, mohou šít roušky i pro veřej-
nost. problém byl jen jeden, sehnat 
odpovídající látku na tuto výrobu. 
Vše se podařilo. Během dvou týdnů 
nám „děvčata“ ušila ve volném čase 
přes 1 200 ks roušek, které jsme roz-
vezli občanům po obci, místním fir-
mám a dále jsme je dle potřeby da-
rovali Masarykovu onkologickému 
ústavu na Žlutém kopci a porodni-
ci na obilním trhu. I když do těchto 
zdravotních zařízení jsme nedodali 
stovky či tisíce, zdravotní personál 
byl rád za každý kus. od místních fi-
rem jsme za ušité roušky získali fi-
nanční dar, který jsme přeměnili na 
dárkové poukázky a obdarovali tím-
to „naše švadlenky“ za jejich ochotu 
a píli.

V době rozvolnění opatření byla 
uskutečněna pouze jediná akce na-
zvaná „netradiční neděle pro děti 
i dospělé“, spolupořádaná obcí Říča-
ny a Říčanskými dobrovolníky. Jed-
nalo se vlastně o menší náhradu dě-
tem za neuskutečněný dětský den.

Jednotka s technikou v tomto 
období podpořila Dětský den na Ja-
vůrku a zúčastnili jsme se oslav vý-
ročí založení dobrovolných hasičů 
v Rosicích a na Zastávce. a pak přišlo 
září a znovu vládní nařízení, které 
nám opět výrazně omezilo činnost.
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Klub DůCHoDCů
každý rok Vás seznamuji s čin-

ností klubu důchodců za uplynulý 
rok. Rok 2020 poznamenal korona-
vir, proto také ovlivnil naši klubovou 
činnost. kromě divadla v praze, vý-
roční schůze a MDŽ jsme už nemohli 
uskutečnit žádné další akce. přesto 
neklesáme na mysli a těšíme se na 
setkání v příštím roce.

přeji všem příjemné prožití 
svátků, pevné zdraví a hodně štěstí 
v roce 2021 (bez koronaviru)!

za Klub důchodců 
Jana novotná

konci ulice Za Mlýnem. Ve spoluprá-
ci se zemědělským družstvem Ge-
nagro a.s. jsme na farmě v Říčanech 
provedli očištění stěn seníku před 
jeho rekonstrukcí. Další akcí, tento-
krát podzimní, bylo čištění koupaliště 
společně se zaměstnanci technické 
čety obce. tolik ve zkratce a  struč-
nosti o činnosti našeho sboru. 

Závěrem si dovolím prostřed-
nictvím tohoto článku poděkovat 
všem, kteří i přes nepříznivou si-
tuaci ve společnosti obětovali svůj 
osobní čas dobré věci a těm, kteří 
nás po celý rok podporovali. podě-
kovat bych chtěl i našim švadlenkám 
za jejich neodmyslitelnou pomoc při 
výrobě roušek a všem členům sboru 
i jednotce za jejich práci.

Doufám, že pandemie brzo po-
mine a všichni se vrátíme ke zcela 
běžnému neomezenému životu, na 

který jsme byli zvyklí. Budeme se pak 
snažit nějakým způsobem dohonit 
a nahradit vše, nebo alespoň většinu 
z toho, o co jsme v letošním roce při-
šli.

Všem vám chci popřát krásné 
vánoční svátky a normální rok 2021 
naplněný jen zdravím a dobrou ná-
ladou.

Karel Sláma, 
starosta SDH Říčany u brna
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ŘíčAnŠtí DobRoVolníCi, Z. S.
Vážení spoluobčané, 

krátce Vám přiblížím letošní čin-
nost spolku:

leden 2020
• Demontáž betlému z roku 2019
• Velký úklid Zámečku
• tradiční vycházka na Zámeček 

spojená s prvním novoročním opé- 
káním 

• květinová výzdoba stolů a dary do 
tomboly na obecní ples

Únor 2020
• Velký dětský karneval s pavlem 

novákem
• členská schůze

březen 2020
• Ušití 100 ks roušek pro sDH Říčany

• Velikonoční dekorace určená na 
dílničky ZŠ byla zhotovena a pře-
dána sDH Říčany pro domovy se-
niorů

Květen 2020
• Rozkvetlý trávník před ZŠ Říčany 

červen 2020
• Úprava studánky U Mařenky a in-

stalování nové cedule

červenec 2020
• Úklid na Zámečku a obnovení ná-

pisů na pamětním kameni 
• tradiční setkání na Zámečku
• netradiční neděle pro děti
• Instalování nové informační ce-

dule na Zámečku

listopad 2020
• Instalování betlému
• Výroba 400 ks dárečků

Podpořili nás:
• starosta obce Říčany Ing. Jan stu-

dený
• sDH Říčany
• pavel Friml
• kosíková Iveta
• emílie klímová 
• Jiřina Haráková 
• Jitřenka Horáková 

Moc děkujeme.
Děkuji členům spolku.

Hana bromová
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oCHotniCKý SPolEK PoZPátKu
nevím, jak zhodnotit tento ve-

skrze podivný rok se dvěma dvojka-
mi a dvěma nulami. nepřál asi vůbec 
nikomu, našemu zdraví, ekonomice, 
vztahům a kulturu nevyjímaje. ten-
to rok si budeme všichni pamatovat 
jako rok koronaviru. ale dost o něm. 
Raději vám povím, co vše se za rok 
událo v našem malinkatém divadle. 
a že toho nebylo málo. takže pěkně 
od začátku:

po úspěšném uvedení silvestrov-
ské pohádky v domácím prostředí 
jsme si hned 12. ledna 2020 zopa-
kovali její reprízu opět s živou ka-
pelou. Vdavky princezny katky jsme 
stihli ještě odehrát v Brně ve slatině 
2. února, než propukla první vlna ko-
ronaviru. kvůli tomu jsme museli od-
ložit plánovaná představení v Brně, 
Moravských knínicích a v ořechově. 

poté mělo divadlo logicky menší 
pauzu, ve které jsme začali zkoušet 
novou hru a věnovali se jiným věcem.

například jsme si udělali také 
menší radost a vydali knižní podo-
bu této hry i s fotkami a scénářem 
uvnitř. kniha vyšla nákladem 14 vý-
tisků. na památku obdržel každý 
účastník této hry po jednom výtisku. 
Jedno vydání je k dispozici také čte-
nářům naší knihovny.

také jsme zapracovali konečně 
na našich internetových stránkách, 

dostaly už konkrétní podobu. Mrk-
něte tedy na https://pozpatku.rica-
nyubrna.cz

přes letní prázdniny jsme oprá-
šili v hlavách text pohádky a hned 
v září vyrazili na divadelní dvoják.

6. září jsme s velkým natěšením 
po dlouhé nucené přestávce ode-
hráli odložená představení v oře-
chově a následně hned v pondě-
lí 7. září v Brně v divadle práh. obě 
představení se nám povedla, bohu-
žel s narůstajícím strachem z nemo-
ci bylo diváků jak šafránu.

I přesto jsme se s naším oblíbe-
ným kusem rozloučili s grácií a se sl-
zou v oku. Hlavně autor.

V této složité době bychom Vám 
divákům chtěli též zprostředko-
vat zážitek z přelomu roku, i když 
ne naživo. pokud nám to situace 
a zdraví herců dovolí, plánujeme na 
silvestrovský čas menší překvapení. 

p.s. Zůstaňte pozitivní a buďte 
negativní! :)

za celý spolek herců 
Kateřina Kobáňová
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oÚ. V současné době shromažďuje-
me vzpomínky na staré Mezihorní. 
Můžete i Vy přispět; pokud by ně-
kdo z Vás našel fotku z Mezihorní-
ho, prosíme o její zapůjčení.

17. dubna 1910 bylo založeno 
obecně prospěšné družstvo „sa-
Mostatnost“; spolek pro stav-
bu rodinných domků dělnických 
v Říčanech a okolí, zapsané spo-
lečenstvo s  obmezeným ručením. 
Jeho ředitelem byl Václav Vaverka. 
stanovy družstva: Účelem spole-
čenstva je, aby svým členům - po-
kud náleží k  vrstvám obyvatelstva 
méně zámožným - opatřovalo lev-
né a zdravé byty a malé provozov-
ny. Závodní podíl 50 k se splácí tak, 
že přistupující zaplatí alespoň 20 k, 
zbytek pak v měsíčních lhůtách 
nejméně po 4 k. V letech 1911–1913 
postavilo družstvo domy 206, 207 
a  209 (okrouhlická) s  průměrným 
nákladem 3.000 k. po válce pak 
rozšířilo svou činnost i na okolí. na 
základě zákona o stavebním ruchu 
začalo stavět v Říčanech od roku 
1920 domy č. p. 221–223 U Cihelny, 
č. p. 224–229 na Chmelníku, a v le-
tech 1921–1922 domy č. p. 230–235, 
238, 239, 241–244, 257, 258 v panské 
zahradě, 237 U Cihelny a č. p.  247 
–254 na ulici Brněnské. Celkem 
družstvo samostatnost postavilo 
v Říčanech 37 domů, další v ostro-
vačicích, na Říčkách, ve Hvozdci, ve 
Zbraslavi a na Javůrku.

V roce 1922 mělo družstvo 
141  členů se 141 závodními podíly 
po 200 kč. Většina domů byla na 
nové majitele převedena až v roce 
1929 na základě smlouvy trhové, 
a  ceny dle dlužního úpisu z roku 
1921 se pohybovaly od 51.200 do 
130.400 kč. Byly vydány knížky pro 
splácení kapitálu a noví majitelé se 
zavázali, že dům neprodají po dobu 
10 let a pokud nebude umořena zá-
půjčka, musí dům nabídnout druž-
stvu nebo státu.

za letopisecký spolek 
Marta KafoňkováBývalá potašovna u potoka 

za domem č. p. 72, Jihlavská 

lEtoPiSECKý SPolEK
letopisecký spolek v letošním 

roce uspořádal v klubovně na Ma-
rečkově louce 5× promítání fotek 
domů v Říčanech. Zatím to byly 
domy č.  p.  1–350. Zájem o promí-
tání projevili nejen starousedlíci, 
ale i noví občané z Říčan. Účastníci 
se mohli podívat, jak vypadají jed-
notlivé domy dnes a  jak vypadaly 
dříve. některé fotky jsou staré až 
l00 let, některé domy jsou zbořené, 
ale víme, jak vypadaly. také se divá-
ci dověděli, jaká řemesla, obchody 
a zařízení v domech byla, kdo dům 
obývá dnes (dle výpisu z katastru 
nemovitostí dostupném na interne-
tu) a kdo byli majitelé dříve. U ně-
kterých domů známe majitele už od 
roku 1657. Údaje čerpáme z katastru 
nemovitostí, pozemkové knihy, ar-
chivu v Rajhradě, knihy pátera po-
korného Říčany na Moravě z roku 
1923, obecní kroniky a také z knihy 

V Dědině č. p. 15

Říčany – Historický vývoj staveb-
ních památek a osídlení, od Jaro-
slava sadílka. na každém promítání 
se sešlo kolem 50 lidí. Výsledkem 
bylo doplnění některých informací 
o vzpomínky pamětníků a zapůjčení 
pro nás vzácných starých fotografií. 
když nás v březnu zastihla opatře-
ní proti šíření covid-19, muselo být 
promítání přerušeno. Doufáme, až 
se situace zlepší, že ještě budeme 
pokračovat promítáním zbývajících 
domů č. p. 351–686. také Vás prove-
deme po celých Říčanech. nebojte 
se, nohy Vás bolet nebudou. a přes-
to vystoupáme až do věže kostela, 
podíváme se na hřbitov, k rybníku, 
do cihelny na výrobu cihel a projde-
me všechny naše ulice. Registr stále 
doplňujeme, a proto Vás prosíme, 
pokud doma najdete staré fotky, 
o  jejich zapůjčení. Fotky oskenuje 
a hned vrátí paní eva Škvařilová na 

Představenstvo „Samostatnosti“

Noví majitelé domů a zedníci 
na Chmelníku č. p. 225, kolem roku 1925

č. p. 299, Jihlavská, dům Hájků, nyní StartechBrněnská č. p. 53, kolem roku 1906–1911
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RáčAtA

šeno tradiční setkání seniorů v na-
šem středisku. podařilo se nám ale 
na konci prázdnin uskutečnit zájezd 
do krásné zahrady p. Broži v Morav-
ci. Je to výjimečná zahrada s něko-
lika tisíci rostlinami a více jak pěti 
sty citroníků, pomerančovníků, oli-
vovníků a  dalších středomořských 
rostlin. tato zahrada je údajně jed-
na z nejlepších v republice, která je 
vytvořena amatérem, nadšencem. 
V nadmořské výšce více jak 500 m 
pěstuje venku fíkovníky, muďouly, 
kaki, broskvoně, révu aj. Je to ukázka 
toho, co dokáže schopný a vytrvalý 
zahrádkář, i když nemá nejlepší pod-
mínky. Zahradu je možno po dohodě 
s majitelem navštívit. Další naší kaž-

čESKý ZAHRáDKáŘSKý SVAZ
V tomto roce jsou činnosti všech 

spolků, zahrádkáře nevyjímaje, po-
znamenány epidemií. proto byly 
plánované akce uskutečněné jen 
v krátkém období, kdy to situace do-
volovala. naše činnost je, vzhledem 
k věku a možnostem většiny členů, 
zaměřena hlavně na údržbu našich 
nemovitostí a zahrady, na níž jsme 
letos vytvořili nový záhon se stíno-
milnými rostlinami, které budou ví-
tat návštěvníky přicházející spodní 
brankou. Ve spolupráci se spolkem 
chovatelů jsme upravovali prosto-
ry zahrady pro plánovanou výstavu 
zvířectva, která se ale bohužel ne-
mohla v říjnu konat. Musela být také 
zrušena jarní výstava vína, bylo zru-

doroční činností je moštování ovo-
ce pro zahrádkáře a ostatní zájem-
ce, kterému samozřejmě předchází 
kompletní příprava moštárny - nátě-
ry stěn, údržba strojů apod. I to jsme 
letos provedli a během čtyř sobot 
jsme zpracovali více jak 60 metric-
kých centů ovoce. činnost moštárny 
jsme ukončili po vyhlášení nouzové-
ho stavu. Všichni si přejeme, aby toto 
neradostné období skončilo a život 
se vrátil alespoň do dřívějšího stavu. 

Za zahrádkáře Vám přeji, ať Vás 
nic zlého nepotká a můžeme se sejít 
na nějaké zahrádkářské nebo jiné akci.

ing. Karel neužil, 
předseda PS čZS

čESKý SVAZ CHoVAtElů
Vážení přátelé, spoluobčané,

letošní rok nám nebyl zrovna na-
kloněn, tak jak i ostatním zájmovým 
organizacím, aby v průběhu roku 
předvedly a ukázaly to, co se jim poda-
řilo vybudovat, naučit nebo vychovat.

My jsme uspořádali již tradiční 
stolní posouzení králíků, které pro-
bíhá každoročně v salónku motelu 
,,koBeRo‘‘ v prvním týdnu měsíce 
února. Jako obvykle bylo ke zhléd-
nutí několik desítek králíků různých 
plemen a barevných rázů. tato naše 
akce bývá zajímavým zpestřením dne 
pro maminky s dětmi. od března za-
čala platit různá proticovidová opat-

ření a ta totálně zhatila veškeré cho-
vatelské akce; nejen burzy a trhy, ale 
hlavně výstavy na všech úrovních.

Závěrem mého krátkého pří-
spěvku bych velice rád popřál všem 
dobrým lidem hodně zdraví, duševní 
pohody, klidné prožití svátků a tako-
vé množství dárků, jaké si každý za-
slouží. Do příštího roku přeji hodně 
síly překonávat nástrahy, které nám 
život připraví.

Šťastné a veselé svátky vánoční 
a nový rok.

Valeš Rostislav, 
předseda Zo čSCH Říčany

Ráčata jsou klub pro mamin-
ky s dětmi, určený pro děti 0–6 let 
v doprovodu rodičů. V klubu si děti 
pohrají, maminky si vzájemně po-
povídají a společně se svými dětmi 
stráví volný čas hrou.

Ráčata sídlí v prostorách klu-
bovny na Marečkově louce, otevře-
no je pravidelně v úterý a ve čtvrtek 
dopoledne od 9.30 do 11.00 hodin 
pro menší děti a ve čtvrtek odpoled-
ne od 16.00 do 18.00 hodin pro větší 
děti. Vstupné je 10 kč.

V současné době máme 103 čle-
nů. pro vstup do klubu Ráčata není 
potřeba žádná registrace. přijďte se 
za námi podívat.

Další informace najdete na Fa-
cebooku pod skupinou Ráčata, nebo 
napište e-mail na adresu: racata.ri-
cany@seznam.cz.

těšíme se na vás!

za klub Ráčata 
Markéta Šildbergerová a kol.
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pro členy a přátele klubu. V červenci 
proběhl již 13. ročník dětského let-
ního tábora s orientačním během. 
Zavítali jsme na základnu Radíkov 
u olomouce, kde téměř 50 dětí luš-
tilo Šifru mistra leonarda. 

Jako každý rok jsme se koncem 
prázdnin zúčastnili vícedenních zá-
vodů. tentokrát ve východočeských 
terénech kolem Hajnic u Dvora krá-
lové.

Jediná akce, která se neuskuteč-
nila, byl závod pro děti a veřejnost 
k světovému dni orientačního běhu 
(World orienteering day 2020), plá-
novaná na květen v Říčanech. Dou-

Klub oRiEntAčníCH SPoRtů MEniSKoS bRno
V roce 2020 se našemu klubu 

podařilo uskutečnit většinu pláno-
vaných aktivit. Jarní situace nám 
sice zabránila uspořádat oblastní 
žebříček, který měl být v květnu na 
Moravci, ale podzimní závod jsme 
úspěšně uspořádali v náhradním 
termínu v září v soběšicích. 

Jihomoravská oblast českého 
svazu orientačních sportů pořádala 
během roku různě upravené závody, 
kterých se členové klubu z řad dětí 
i  dospělých účastnili a někteří do-
sáhli na medailové pozice. 

koncem června se nám poda-
řilo uspořádat klubové soustředění 

Dne 14. 5. 2020 jsme vzpomněli  
smutného 30. výročí úmrtí 
našeho tatínka a dědečka

pana bohumíra nováčka.

Za tichou vzpomínku děkují 
syn a dcery s rodinami.

Dne 5. 11. 2020 jsme vzpomněli 
na smutné 5. výročí úmrtí
našeho tatínka, dědečka, 

švagra a strýce

pana Jan Kusoliče.

Děkujeme všem, kteří si  
vzpomenou na jeho veselou 

a přátelskou povahu.
Syn a dcera s rodinami.

SPolEčEnSKá KRoniKA

fáme, že se v roce 2021 podaří pro 
Vás a Vaše děti tuto akci v Říčanech 
uspořádat.

na rok 2021 plánujeme další roč-
ník dětského tábora. tentokrát se 
v termínu 17.–23. července zúčastní-
me turnaje tří kouzelnických škol ze 
světa Harryho pottera.

podrobnosti k táboru a informa-
ce pro všechny zájemce o orientač-
ní běh najdete na našich webových 
stránkách www.meniskos.cz nebo 
na facebooku @meniskosbrno.

René Humlíček, 
předseda klubu
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tJ SoKol oStRoVAčiCE
Dětské hody 2020

V letošním roce jsme termín 
Dětských hodů – 13. června 2020 
- museli z důvodu koronavirových 
opatření zrušit. nejdřív jsme si ří-
kali, že hody dělat nebudeme, ale 
protože já a Hanka s vedením hodů 
končíme, bylo nám líto se s dětmi 
nerozloučit. proto jsme se dohodli 
s rodiči, že 16. dětské hody se usku-
teční 5. září 2020. trénovat jsme za-
čali až po uvolnění opatření. s dětmi 
jsme se sešli 3× před prázdninami 
a  3x po prázdninách. na loňských 
hodech nás bylo 60, letos se nás 
sešlo 30, ale to nevadilo. stárci byli 
úžasní, všechna pásma zvládli a i ro-
diče si připravili krásný židovský ta-
nec. prostě hody se vydařily a  my 
jsme se se stárky mohly rozloučit. 
Chtěla bych touto cestou poděkovat 

všem, kteří se s  námi těch 16 roků 
na hodech podíleli a panu starosto-
vi za finanční pomoc. Bylo to pro mě 
krásných 16 roků, na které nikdy ne-
zapomenu.

Dětské hody ale nekončí. 17. dět-
ské hody budou pod vedením paní 
sabiny černé. Věřím, že to korona-
virus dovolí a hody příští rok budou.

přeji Vám všem hodně zdraví 
a pohody v roce 2021.

 Anna Smutná, 
tJ Sokol ostrovačice, z. s.

Sokolovna
Bohužel i cvičení v sokolovně 

bylo ovlivněno vládním opatřením 
a tak sokolovna většinu roku zůstá-
vá pro cvičence zavřená. Výbor tJ 
sokol ostrovačice této příležitosti 

RoSiCKo

na portálu Rosicko.cz najdete 
program na víkend i práci v okolí 

Rosický portál se stal za čtr-
náct let svého fungování největším 
informačním zdrojem v regionu. 
Dnes tak na jeho stránkách kro-
mě regionálních zpráv a přehledu 
kulturních akcí najdete také denně 
aktualizované nabídky zaměstnání 
a bydlení. 

Chcete si prohlédnout fotky 
z  patnáctého ročníku vozatajských 
závodů nebo si přečíst o právě pro-
bíhajících rekonstrukcích, ale rádi 
byste se přitom vyhnuli pročítání 
černé kroniky? Všechny regionální 
zprávy jsou řazeny do rubrik, takže 
si lehce zvolíte, co vás zajímá; ať už 
je to aktuální dění, policejní hláše-
ní nebo kulturní a sportovní udá-
losti. pokud vám ale jen povědomí 
o okolním dění nestačí, toužíte vy-
razit ven a hledáte událost, které 

byste se mohli zúčastnit, sledujte 
kalendář regionálních akcí. najde-
te v něm festivaly, výstavy, promí-
tání, besedy a další možná vyžití 
pro rodiny, skupiny i jednotlivce. 
Vyhledávat je můžete jak v celém 
regionu, tak v konkrétních obcích. 
V případě, že akci sami pořádá-
te a  chcete, aby se o ní dozvědělo 
i široké okolí, máte možnost na ni 
právě zde upozornit zveřejněním 
pozvánky v přehledném seznamu 
událostí. nejzajímavější a  nejčte-
nější z nich se objeví také na face-
bookové stránce Region Rosicko, 
kterou v současnosti sleduje přes 
čtrnáct set uživatelů. pokud chcete 
být o dění v regionu průběžně in-
formováni, stačí se připojit.

Možná vás ale v tuto chvíli víc 
zajímá, jak sehnat práci poblíž své-
ho bydliště. I s tím si portál pora-
dí. poptávku místních firem najde-

te v  sekci s nabídkami práce. Ve 
vyhledávání nastavte, o jaký obor 
máte zájem a  do jaké vzdálenosti 
jste za zaměstnáním ochotni dojíž-
dět, a  můžete začít vybírat. Firmy, 
kterým momentálně schází pra-
covní síla, tady mají možnost oslo-
vit potenciální zaměstnance pro-
střednictvím bezplatného inzerátu 
a zároveň využít vysokou návštěv-
nost portálu pro vlastní propaga-
ci – díky bezplatné inzerci mohou 
rozšířit povědomí o nabízených 
službách přímo v místě svého pů-
sobení. Získat nové zákazníky a při-
pomenout se těm stávajícím navíc 
můžete i zařazením své společnosti 
do katalogu firem a služeb. 

navštivte portál www.rosicko.
cz a zjistěte, jaké možnosti nabízí 
právě vám.

Regionybrněnska.cz

využil a provedl v sokolovně rekon-
strukci elektřiny. Dnes je elektřina 
rekonstruovaná, ale sokolovna na-
dále uzavřená. Věříme, že se situa-
ce ustálí a v roce 2021 se znovu se-
jdeme v sokolovně na pravidelném 
cvičení.

V roce 2021 Vám přejeme hodně 
štěstí, zdraví a sportovních úspě-
chů.

výbor tJ Sokol ostrovačice, z. s.
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Koledující Tři králové 
vám přinášejí radost a Boží požehnání. 
Prosíme, podarujte tyto vyslance Charity Česká republika, 
pomůžete tak lidem v nouzi! 

tříkrálová sbírka
stejně jako každý rok i letos se 

oblastní charita Rajhrad připravuje 
na tradiční tříkrálovou sbírku.

„Zásadní informací je, že i v situa-
ci, která pro nikoho z nás není jedno-
duchá, se tříkrálová sbírka 2021 bude 
konat. prozatím se snažíme soustře-
dit pozornost na to, aby mohla sbírka 
proběhnout tradičním způsobem, byť 
za určitých bezpečnostních opatření. 
Ve hře je však i varianta její on-line po-
doby, vzhledem k prozatímnímu vý-
voji situace ohledně nemoci covid-19 
v česku,“ říká pR pracovnice oblastní 
charity Rajhrad, Jana Janoutová. „ko-
ordinátorka sbírky, paní Mária Durká-
čová, má již k dispozici letáky a ma-
teriály, které budeme rozdávat našim 
asistentům a koledníkům. 

Chtěla bych jménem oblastní 
charity Rajhrad veřejnost poprosit 
o  podporu, která je pro nás zvláště 
v této době tolik důležitá. I díky Vám 
můžeme dál pomáhat potřebným 
a naplňovat tak charitní poslání. 

Výtěžek z chystané koledy plá-
nujeme využít například na rekon-
strukci pokojů v lůžkovém hospici, 
na pořízení dvou automobilů pro 
terénní pečovatelskou službu a  na 
koupi zdravotních pomůcek do 
Chráněného bydlení sv. luisy.

V tuto chvíli můžeme naše pod-
porovatele odkázat na webové 
stránky rajhrad.charita.cz, kde na-
jdou aktuální informace ohledně ko-
nečné podoby sbírky a o možnos-
tech poskytnutí finančního daru,“ 
dodává Janoutová. 

tKS v Říčanech
opět po roce děkuji touto cestou 

všem občanům Říčan za jejich štědré 
dary a laskavé přijetí našich kolední-
ků. V loňském roce se vybralo rekord-
ních 100.044 kč! na co byly peníze 
využity, se můžete dočíst v  článku 
paní Durkáčové z oCH Rajhrad.

Moc děkuji také všem vedou-
cím a koledníkům za jejich nasaze-
ní a zápal, ochotu věnovat svůj čas 
a vyjít do ulic. sbírky se nyní účast-
ní 12 skupinek, ve kterých je zapoje-
no téměř 40 dětí. Většina je z míst-
ní základní školy, které tímto děkuji 
za podporu a pomoc s organizací, 
zvláště paní učitelce Valešové.

V roce 2021 bude sbírka ovlivně-
na v té době platnými protiepide-
mickými opatřeními. Moc rádi by-

chom zase vyšli mezi Vás a osobně 
se s Vámi všemi pozdravili. pokud 
nebudete moci otevřít a budete mít 
zájem o informační letáček a ná-
pis na dveře, nechte nám vzkaz. Do 
sbírky bude možné přispět i bezho-
tovostně – buď převodem na účet 
66008822/0800, Vs 77706200 nebo 
QR kódem. plakáty budou vyvěšeny.

když nám to situace dovolí, pro-
běhne tříkrálová sbírka v sobotu 
9.  ledna 2021. koledníci by vyšli do 
ulic dopoledne po 9. hodině.

přeji všem krásné a požehnané 
Vánoce, pevné zdraví a v lednu se 
těšíme na shledání s Vámi!

za kolektiv koordinátorů tKS 
Stanislava Volavá



49Říčanské klepeto 2020

tŘíKRáloVá SbíRKA

Trikralova
sbirka

Finanční dar lze také zaslat na účet: 66008822/0800 variabilní symbol 777

www.trikralovasbirka.cz @trikralovasbirka trikralova_sbirka

DMS KOLEDA 30 (60 nebo 90) 
 na číslo 87777
Trvalá podpora DMS TRV KOLEDA 30 (60 nebo 90) 
 na číslo 87777
Cena jedné SMS je 30, 60, 90 Kč. Více na www.darcovskasms.cz

Tříkrálový koncert v neděli 10. ledna od 18 hodin na ČT1

HLAVNÍ PARTNER                                     PARTNER                                HLAVNÍ MEDIÁLNÍ PARTNER                  HLAVNÍ MEDIÁLNÍ PARTNER

Koledující Tři králové 
vám přinášejí radost a Boží požehnání. 
Prosíme, podarujte tyto vyslance Charity Česká republika, 
pomůžete tak lidem v nouzi! 

Milí přátelé,

chceme ze srdce poděkovat za vaši štědrost v minulém ročníku Tříkrálové 
sbírky. V obcích v působnosti Oblastní charity Rajhrad se vybraly neuvěřitelné 
4 716 871 korun. Velice si vážíme vaší podpory, která rok od roku sílí a díky níž 
můžeme nadále odborně i lidsky pomáhat seniorům, nemocným lidem, lidem se 
zdravotním a mentálním postižením, lidem v sociální a hmotné tísni, ohroženým 
dětem a mládeži.

Díky vašim příspěvkům jsme mohli uskutečnit některé z projektů a u jiných jsme se 
posunuli kupředu. Výtěžek sbírky pomohl:

• částečně financovat plánovaný nový výtah v budově Domu léčby bolesti s hospi-
cem sv. Josefa,

• částečně financovat zamýšlenou rekonstrukci některých vícelůžkových pokojů, 
ze kterých budou v budoucnu pokoje jednolůžkové,

• dofinancovat provoz obou oddělení hospice.

Další ročník Tříkrálové sbírky se uskuteční od 1. do 24. ledna 2021.

V následujícím roce bychom rádi:

• zakoupili dvě nová auta pro Charitní pečovatelskou službu,
• zdárně dokončili výše zmiňovanou rekonstrukci vícelůžkových pokojů v hospici,
• usnadnili rozjezd nové služby – domova se zvláštním režimem (dříve Chráněné 

bydlení sv. Luisy) – a vybavili domov potřebnými zdravotními pomůckami. 

Charita Česká republika, Vladislavova 12, 110 00 Praha 1 
E-mail: tks@charita.cz • www.trikralovasbirka.cz
Celostátní sbírka je řádně evidována a kontrolována 
dle osvědčení Magistrátu hlavního města Prahy 
č.j. S-MHMP/1327710/2012 a 1340351/2012 
ze dne 15. 10. 2012.

5 % 5 %
10 %

15 %65 %

65 % místní charity
15 %  diecézní charity
10 %  pomoc do zahraničí
5 %  zákonné režie sbírky
5 %  projekty Charity ČR

Rozdělení výtěžku
Tříkrálové sbírky

Vaše důvěra je pro nás závazkem a současné velikým 
povzbuzením do další práce. 
Prosíme vás proto o podporu. Moc děkujeme!

Mária Durkáčová, koordinátorka dobrovolníků
Oblastní charita Rajhrad • Jiráskova 47, 664 61 Rajhrad
Tel.: 736 529 319 • maria.durkacova@rajhrad.charita.cz 
www.facebook.com/OblastniCharitaRajhrad/
www.rajhrad.charita.cz
www.trikralovasbirka.cz 
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KALENDÁŘ SVOZU ODPADŮ 2021 ŘÍČANY
53 1 2 3 4 DUBEN 13 14 15 16 17

pondělí 28 4 11 18 25 pondělí 5 12 19 26

úterý 29 5 12 19 26 úterý !!! 6 13 20 27

středa 30 6 13 20 27 středa 7 14 21 28

čtvrtek 31 7 14 21 28 čtvrtek 1 8 15 22 29

pátek 1 8 15 22 29 pátek 2 9 16 23 30

sobota 2 9 16 23 30 sobota 3 10 17 24
neděle 3 10 17 24 31 neděle 4 11 18 25

5 6 7 8 KVĚTEN 17 18 19 20 21 22

pondělí 1 8 15 22 pondělí 3 10 17 24 31

úterý 2 9 16 23 úterý 4 11 18 25

středa 3 10 17 24 středa 5 12 19 26

čtvrtek 4 11 18 25 čtvrtek 6 13 20 27

pátek 5 12 19 26 pátek 7 14 21 28

sobota 6 13 20 27 sobota 1 8 15 22 29
neděle 7 14 21 28 neděle 2 9 16 23 30

9 10 11 12 13 ČERVEN 22 23 24 25 26

pondělí 1 8 15 22 29 pondělí 7 14 21 28

úterý 2 9 16 23 30 úterý 1 8 15 22 29

středa 3 10 17 24 31 středa 2 9 16 23 30

čtvrtek 4 11 18 25 čtvrtek 3 10 17 24

pátek 5 12 19 26 pátek 4 11 18 25

sobota 6 13 20 27 sobota 5 12 19 26
neděle 7 14 21 28 neděle 6 13 20 27

svoz směsného komunálního odpadu: klasické popelnice - 1x za 14 dní vždy v sudý pátek
svoz BIO odpadu: BIO popelnice - 1x za 14 dní v sudou středu (od prosince do března 1x za 4 týdny)
pytlový sběr: papír + plast (včetně nápojových kartonů a drobných kovů) - 1x za 14 dní v sudou středu
svoz větví: vždy v pondělí (od jarní rovnodennosti do konce listopadu)
otevírací doba sběrného dvora: sobota 8-14 hod, středa 15-18 hod (pouze duben - říjen), ve svátky zavřeno

DĚKUJEME VÁM, ŽE TŘÍDÍTE ODPAD
   

KALENDÁŘ SVOZU ODPADŮ 2021  ŘÍČANY
ČERVENEC 26 27 28 29 30 ŘÍJEN 39 40 41 42 43

pondělí 5 12 19 26 pondělí 4 11 18 25

úterý 6 13 20 27 úterý 5 12 19 26

středa 7 14 21 28 středa 6 13 20 27

čtvrtek 1 8 15 22 29 čtvrtek 7 14 21 28

pátek 2 9 16 23 30 pátek 1 8 15 22 29

sobota 3 10 17 24 31 sobota 2 9 16 23 30
neděle 4 11 18 25 neděle 3 10 17 24 31

SRPEN 30 31 32 33 34 35 LISTOPAD 44 45 46 47 48

pondělí 2 9 16 23 30 pondělí 1 8 15 22 29

úterý 3 10 17 24 31 úterý 2 9 16 23 30

středa 4 11 18 25 středa 3 10 17 24

čtvrtek 5 12 19 26 čtvrtek 4 11 18 !!! 25

pátek 6 13 20 27 pátek 5 12 19 26

sobota 7 14 21 28 sobota 6 13 20 27
neděle 1 8 15 22 29 neděle 7 14 21 28

ZÁŘÍ 35 36 37 38 39 PROSINEC 48 49 50 51 52

pondělí 6 13 20 27 pondělí 6 13 20 27

úterý 7 14 21 28 úterý 7 14 21 28

středa 1 8 15 22 29 středa 1 8 15 22 29

čtvrtek 2 9 16 23 30 čtvrtek 2 9 16 23 30

pátek 3 10 17 24 pátek 3 10 17 24 31

sobota 4 11 18 25 sobota 4 11 18 25 1
neděle 5 12 19 26 neděle 5 12 19 26 2

svoz směsného komunálního odpadu: klasické popelnice - 1x za 14 dní vždy v sudý pátek
svoz BIO odpadu: BIO popelnice - 1x za 14 dní v sudou středu (od prosince do března 1x za 4 týdny)
pytlový sběr: papír + plast (včetně nápojových kartonů a drobných kovů) - 1x za 14 dní v sudou středu
svoz větví: vždy v pondělí (od jarní rovnodennosti do konce listopadu)
otevírací doba sběrného dvora: sobota 8-14 hod, středa 15-18 hod (pouze duben - říjen), ve svátky zavřeno

DĚKUJEME VÁM, ŽE TŘÍDÍTE ODPAD

SKLO

větve a dřevěný materiál 
vhodný na štěpkování

NEPATŘÍ SEM: tráva, listí, seno, 
sláma

NEPATŘÍ SEM: zbytky jídel 
živočišného původu, oleje, 

maso, uhynulá zvířata, papír, 
sklo, plasty, kovy

ZAHRADA: posekaná tráva, listí, 
zbytky rostlin, listy a kořeny 

zeleniny, plevel, květiny, kousky 
keřů do 30 cm, seno, sláma

KUCHYNĚ: zbytky zeleniny a 
ovoce (jádřince, listy a nať ze 
zeleniny, slupky z brambor a 

citrusových plodů apod.), čajový 
odpad a sáčky, kávová sedlina, 

skořápky vajíček, zbytky 
potravin rostlinného původu, 
pečivo, papírové kapesníky

TŘÍDÍME ODPAD

BIO ODPAD

NÁPOJOVÉ KARTONY

VĚTVE

LEDEN PLASTY
plastové nádoby a láhve, PET 
láhve (od nápojů), kelímky a 
krabičky od potravin, sáčky, 

fólie, výrobky z plastů, 
polystyren (PET, HDPE, LDPE, PP, 

PS, 1, 2, 4, 5, 6)

NEPATŘÍ SEM: novodurové 
trubky, podlahové krytiny, 

plastové obaly od chemikálií či 
nebezpečných látek, se zbytky 

potravin

PAPÍR

ÚNOR

BŘEZEN

NEPATŘÍ SEM: porcelán, 
keramika, autosklo, drátěné sklo 

a zrcadla

láhve od nápojů, skleněné 
nádoby, tabulová skla                 

(GL, 70, 71, 72)

krabice od džusů, mléčných 
výrobků, vín apod., Tetra Pak 

(C/PAP, 81, 84)

noviny, časopisy, reklamní 
letáky, papírové obaly, 

kancelářský papír, sešity (PAP, 
20, 21, 22)

NEPATŘÍ SEM: mokrý, mastný 
nebo jinak znečištěný papír
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NÁM. OSVOBOZENÍ 340
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IČ: 00282537

PONDĚLÍ A STŘEDA: 8–12 A 13–17 HOD.

ÚŘEDNÍ HODINY

TELEFONNÍ ČÍSLA A E-MAILOVÉ ADRESY

STAROSTA: ING. JAN STUDENÝ
 546 427 337, 724 303 746, STAROSTA@RICANYUBRNA.CZ

MÍSTOSTAROSTA: MGR. RADOVAN KŘIVÁNEK
 602 132 480, MISTOSTAROSTA@RICANYUBRNA.CZ

MATRIKA, PODATELNA: VLADIMÍRA KŘIVÁNKOVÁ
 546 428 044, OBEC@RICANYUBRNA.CZ

ÚČETNÍ: ING. STANISLAVA VOLAVÁ
 546 427 437, UCETNI@RICANYUBRNA.CZ

POKLADNA, POPLATKY, EVA ŠKVAŘILOVÁ
POSILOVNA: 546 427 501, POKLADNA@RICANYUBRNA.CZ

FAKTURACE, POHLEDÁVKY, KATEŘINA POLANSKÁ
ADMINISTRATIVA: 546 427 337, PODATELNA@RICANYUBRNA.CZ

VEDOUCÍ/SOCIÁLNÍ BC. IVA ĎÁSKOVÁ
PRACOVNÍK: 774 017 420, DPS@RICANYUBRNA.CZ

ÚDRŽBA KOMUNIKACÍ, JAROSLAV DVOŘÁČEK
TECHNIKY A BUDOV, SEČENÍ: 774 017 418

KONTEJNERY, MANIPULÁTOR, JAKUB NOVÁK
DOVOZY MATERIÁLŮ, SVOZ SKLA: 774 017 419

KOUPALIŠTĚ, AREÁL MŠ: ING. JOSEF ONDRÁČEK
 774 017 428

REKONSTRUKCE, SERVIS, ALEŠ KLEVETA
ÚDRŽBA: 774 017 429
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